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1990-1991, 

Inhoud
Nr. 1 Dinsdag 16 oktober 1990

Plechtige openingsvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1

Opening van de gewone zitting 19!Xl-1991,
blz. 1

Rouwhulde, blz. 1

Onderzoek naar taalgroep en woonplaats,
blz. 1

Boodschappen, blz. 1

Benoeming van het Bureau, blz. 2
Spreker : de heer G. Verhaegen

Toespraak van de Voorzitter, blz. 2

Academische Zitting, blz. 5
Sprekers : de heren G. Verhaegen, L.
Hancké, A. Denys, P. Van Grember-
gen, G. Annemans

Nr. 2 Woensdag 17 oktober 1990
Morgenvergadering

.
Berichten van verhindering, blz. 17

Boodschap, blz. 17

Samenstelling van Commissies
Wijzigingen onder de vaste en de plaats-
vervangende leden, blz. 17

Voorstel van decreet van de heer M. Oli-
vier C.S. houdende vaststelling van het wa-
pen, de vlag, het volkslied en de feestdag
van de Vlaamse Gemeenschap
- 174 (19881989) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 17

Sprekers : mevrouw T. Merckx-Van
Goey, de heer M. Olivier

Artikelsgewijze bespreking, blz. 20

Voorstel van decreet van de heer E. Van
Rompuy C.S. houdende de organisatie en
erkenning van lokale radio’s
- 285 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 14
Voorstel van decreet van de heren A. De-
nys, D. Van Mechelen en G. Verhofstadt
houdende organisatie en erkenning van
niet-openbare radio’s
- 315 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 5
Algemene bespreking, blz. 21

Sprekers : de heren D. Van Mechelen,
M. Bartholomeeussen, A. De Beul,
A. Denys, Minister P. Dewael, de he-
ren H. Van Dienderen, E. Van Rom-
PUY

Voorstel tot verdaging, blz. 35
Artikelsgewijze bespreking, blz. 35

Omslag 2

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
het vestigen van de zetel van de Vlaamse
Executieve op het Martelaarsplein te
Brussel
Interpellatie van de heer G. Annemans
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
het met de Brusselse Executieve in ver-
band met het Martelaarsplein gesloten ak-
koord, blz. 39

Sprekers : de heer H. Suykerbuyk,
Minister G. Geens, de heer G. Anne-
mans

Regeling van de werkzaamheden, blz. 43

Nr. 3 Woensdag 17 oktober 1990
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 45

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer A. Denys tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting, over het ne-
geren, door de Vlaamse Executieve, van
de door de Vlaamse Raad op 7 februari
1990 aangenomen resolutie betreffende
maatregelen om een einde te maken aan
de compensatiepolitiek, blz. 45

Sprekers : de heer A. Denys, Minister
G. Geens

Motie van aanbeveling, blz. 47
Interpellatie van de heer H. Lauwers tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, over
zijn houding ten opzichte van een verzui-
lingsdebat in de Vlaamse Raad, blz. 48

Sprekers : de heer H. Lauwers, Minis-
ter G. Geens

Interpellatie van de heer A. Denys tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting, en de heer
J. Sauwens, Gemeenschapsminister van
Openbare Werken en Verkeer, over het
uitblijven van de dijkwerken die de streek
van Rupelmonde moeten beveiligen tegen
overstromingen, blz. 49

Sprekers : de heer A. Denys, Minister
J. Sauwens, mevrouw M. De Meyer,
Minister G. Geens

Interpellatie van de heer R. Daems tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting, over het aan-
deel van het Bestuur der Postchecks in de
Vlaamse thesaurie, blz. 55

Ingetrokken

Interpellatie van de heer J. Cuyvers tot
de heer L. Waltniel, Gemeenschapsminis-
ter van Ruimtelijke Ordening en Huisves-
ting, over de handelwijze van AROL-Ant-
werpen, blz. 55

Ingetrokken
Interpellatie van de heer R. Daems tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting, over de waterverontreini-
ging van het Demerbekken, blz. 55

Sprekers : de heer R. Daems, me-
vrouw T. Merckx-Van Goey, de heren
J. Dufaux, G. Janzegers

Motie van orde
Persoonlijk feit, blz. 60

Sprekers : de heer R. Daems, me-
vrouw T. Merckx-Van Goey

Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer R. Daems tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting, over de waterverontreini-
ging van het Demerbekken, blz. 60

Sprekers : Minister T. Kelchtermans,
de heren R. Van Hooland, R. Daems,
G. Janzegers, mevrouw T. Merckx-
Van Goey

Ontwerp van decreet tot vaststelling van
de regelen inzake de verdeling van het
Vlaams Gemeentefonds
- 385 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 64

Sprekers : de heren C. Lisabeth, E.
Beysen,  Minister L. Van den Bossche,
E. Vankeirsbilck, H. De Loor, E. Van
Vaerenbergh, L. Hancké, R. Van
Hooland

Regeling van de werkzaamheden, blz. 73

Nr. 4 Donderdag 18 oktober 1990
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 75

Ontwerp van decreet tot vaststelling van
de regelen inzake de verdeling van het
Vlaams Gemeentefonds
- 385 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
75

Sprekers : Minister L. Van den Bos-
sche, de heren E. Beysen,  R. Van
Hooland

Artikelsgewijze bespreking, blz. 81

Regeling van de werkzaamheden, blz. 83



Nr. 5 Donderdag 18 oktober 1990
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 85

Begrotingen
Indiening en verwijzing, blz. 85

Begrotingsstukken
Indiening en verwijzing,

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing,

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing,

blz. 85

blz. 86

blz. 86

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 87 Persoonlijk feit, blz. 95

Spreker : de heer F. Vreven
Beleidsbrief
Indiening en verwijzing, blz. 87

Verslagen van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 87

Advies van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 87

Aanvullende adviezen van de Raad van
State
Indiening en verwijzing, blz. 88

Adviezen van de Sociaal-Economische
Raad van Vlaanderen
Indiening en verwijzing, blz. 88

Verslagen
Indiening, blz. 88

Jaarverslag
Indiening, blz. 88

Rapport
Indiening, blz. 88

Motie
Indiening, blz. 89

Verzoekschriften
Indiening en verwijzing, blz. 89

Opmerking van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 89

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 89 .

hetKennisgevingen van
Indiening, blz. 89

Arbitragehof

Schriftelijke vragen
Indiening, blz. 89

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer J. Dufaux tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over aanhoudende
stankoverlast in Sint-Truiden, blz. 90
Actuele vraag van de heer G. Bossuyt tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-

minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over de aanwezigheid
van schadelijke stoffen in de ondergrond
van de E 17 tussen Kortrijk en Rijsel, blz.
91
Actuele vraag van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Natuurbe-
houd en Landinrichting, over de mogelij-
ke bouw van een verbrandingsoven te
Schelle, blz. 92
Actuele vraag van mevrouw F. Brepoels
tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Natuurbe-
houd en Landinrichting, over de jacht in
het Schulensbroek, blz. 93

Motie van orde

Actuele vragen (Regl. art. 75) (Voortzet-
ting)
Actuele vraag van de heer C. Lisabeth tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over een aanvraag voor een vergunning
tot exploitatie van een slibstort in de Cal-
lemoeievijver te Nazareth
Actuele vraag van de heer A. Denys tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer,
over het eventueel aanwenden van de
zandwinningsput Callemoeie te Nazareth
als slibstortplaats
Actuele vraag van de heer A. Deneir tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over het verzoek tot
het storten van baggerspecie in de Calle-
moeievijver te Nazareth, blz. 95
Actuele vraag van de heer M. Olivier tot
de heer J. Sauwens, Gemeenschapsminis-
ter van Openbare Werken en Verkeer.
over maatregelen betreffende de veilig-
heid op de Ring rond Waregem, blz. 99

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer J. Geysels tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting, over mogelijke vrijstelling
van milieuheffingen, blz. 100

Sprekers : de heer J. Geysels, Minister
T. Kelchtermans, de heer L. Hancké

Adviescomité Brussel
Werkgroep Migranten
Samenstelling, blz. 104

Voorstel van decreet van de heer E. Van
Rompuy C.S. houdende organisatie en er-
kenning van lokale radio’s
- 285 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 14
Voorstel tot verdaging, blz. 104

Sprekers : de heren A. Denys, A. De
Beul, E. Van Rompuy

Vaste Commissie voor Taaltoezicht
Voordracht van kandidaten voor de be-
noeming van vijf vaste en vijf plaatsver-
vangende leden van de Vaste Commissie

voor Taaltoezicht - Nederlandse afde-
ling, blz. 106

Ontwerp van decreet tot vaststelling van
de regelen inzake de verdeling van het
Vlaams Gemeentefonds
- 385 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2 X
Hoofdelijke stemming, blz. 106

Voorstel van decreet van de heer M. Oli-
vier C.S. houdende vaststelling van het wa-
pen. de vlag, het volkslied en de feestdag
van de Vlaamse Gemeenschap
- 174 (1988-1989) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 107

Spreker : de heer J. Geysels

Voorstel van decreet van de heer E. Van
Rompuy C.S. houdende organisatie en er-
kenning van lokale radio’s
- 285 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 14
Voorstel tot verdaging, blz. 109
Aangehouden stemmingen, blz. 109
Hoofdelijke stemming, blz. 112

Sprekers : de heren A. Denys, H. Van
Dienderen, M. Bartholomeeussen, E.
Van Rompuy

Motie van aanbeveling van de heer W.
De Vlieghere C.S. tot besluit van de op 9
juli 1990 door de heren F. Vermeiren, W.
Cortois en L. Peeters gehouden interpel-
laties tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over de
vestiging van een huisvuilverbrandingso-
ven te Grimbergen
- 376 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 114

Sprekers : de heren M. Capoen, W.
Cortois, L. Peeters, F. Vermeiren, W.
De Vlieghere

Motie van aanbeveling van de heren J.
Geysels en P. Van Grembergen tot besluit
van de op 9 juli 1990 door de heer H. Van
Dienderen gehouden interpellatie tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over het programma-aanbod
van BRT en VIM
- 377 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 117

Spreker : de heer H. Van Dienderen

Motie van aanbeveling van de heer G.
Annemans  C.S. tot besluit van de op 10
juli 1990 door de heer F. Dewinter  gehou-
den actuele interpellatie tot de heer D.
Coens, Gemeenschapsminister van On-
derwijs, over de aanwezigheid van mi-
grantenkinderen in het onderwijs
- 378 (1989-1990) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 119

Regeling van de werkzaamheden, blz. 120
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5e vergadering Donderdag 18 oktober 1990
Middagvergadering

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven
- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.
- De vergadering wordt geopend om
14.01 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING
A. Leysen, M. Mahieu, V. Vander-
heyden, W. Van Durme,  R.  Van
Steenkiste ; gezondheidsredenen.

Jozef Bosmans,  1. Egelmeers, W.
Martens, J. Timmermans, R. Uytten-
dale, 0. Van den Broeck ; buitens-
lands.

H. Adriaensens, G. Annemans, F.
Cauwenberghs, W. Content, W. De-
meester-De Meyer, A.-M. Neyts-
Uyttebroeck, A. Schellens, P. Van
Grembergen, E. Van Vaerenbergh,
F. Verberckmoes, J. Weyts ; ambts-
verplichtingen.

E. Bockstal ; familieverplichtingen.

BEGROTINGEN
Indiening en verwijzing
De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet houdende
eindregeling van de begroting van
de Vlaamse Gemeenschap en van
Instellingen van Openbaar Nut
voor het begrotingsjaar 1983
- 12-B (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

- Ontwerp van decreet houdende
de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1991
- 7 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

- Ontwerp van decreet houdende
de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1991
- 8 (1989-1990) - Nr. 1 (m.i.v.
administratieve begroting).
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting en
de verschillende ter zake bevoeg-
de Commissies.

BEGROTINGSSTUKKEN

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende begro-
tingsstukken werden ingediend :

- Toelichtingen bij de middelen- en
de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1991
- 6 (1989-1990) - Nr. 1.

- Bijlage 1 (Begroting Dienst voor

de Scheepvaart) bij het ontwerp
van decreet houdende de algeme-
ne uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1991
- 8 (1989-1990) - Nr. 1 - Bij-
lage 1.

- Bijlage 11 (Begroting NV Maat-
schappij van de Brugse Zeevaart-
inrichtingen) bij het ontwerp van
decreet houdende de algemene
uitgavenbegroting van de Vlaam-
se Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1991
- 8 (1989-1990) - Nr. 1 - Bij-
lage 11.

- Bijlage 111 (Begroting Intercom-
munale Maatschappij van de Lin-
ker Scheldeoever) bij het ontwerp
van decreet houdende de algeme-
ne uitgavenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1991
- 8 (1989-1990) - Nr. 1 - Bij-
lage 111.

- Bijlage IV (Begroting Vlaams
Commissariaat-generaal voor
Toerisme) bij het ontwerp van de-
creet houdende de algemene uit-
gavenbegroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1991
- 8 (1989-1990) - Nr. 1 - Bij-
lage IV.

Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting en de ver-
schillende ter zake bevoegde Com-
missies.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 5
18 oktober 1990

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken 8.5



Huisves- 

ONTWERPEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet tot vaststel-
ling van de regelen inzake de ver-
deling van het Vlaams Gemeente-
fonds
- 385 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Binnenlandse Aangelegen-
heden en Openbaar Ambt.

- Ontwerp van decreet bestuurlijk
beleid
- 395 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

- Ontwerp van decreet betreffende
het Investeringsfonds ter verde-
ling van de subsidies voor bepaal-
de onroerende investeringen die
in het Vlaamse Gewest door of
op initiatief van de provincies of
de gemeenten worden gedaan
- 400 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van decreet werden inge-
diend :

- Voorstel van decreet van de heren
L. Peeters en A. Schellens hou-
dende oprichting van een Plan-
ningscommissie voor de Sportin-
frastructuur
- 381 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

- Voorstel van decreet van de heren
L. Peeters en A. Schellens hou-
dende oprichting van een Sportin-
frastructuurfonds en subsidiëring
van het oprichten, verbeteren en/

-

-

-

-

-

of aankopen van sportinfrastruc-
tuur door gemeenten, verenigin-
gen van gemeenten, provincies en
de Vlaamse Gemeenschapscom-
missie
- 382 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

Voorstel van decreet van de heren
A. Schellens en L. Peeters hou-
dende toekenning van weddetoe-
lagen voor sportfunctionarissen
die werkzaam zijn in erkende
sportdiensten van gemeentebestu-
ren, intergemeentelijke verenigin-
gen zonder winstoogmerk, pro-
vinciebesturen en de Vlaamse Ge-
meenschapscommissie
- 383 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

Voorstel van decreet van de heren
P. Breyne C.S. houdende wijziging
van artikel 96 van de Huisves-
tingscode >

- 384 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Huisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Landinrichting.

Voorstel van decreet van de heer
H. Lauwers houdende wijziging
van artikelen 45 en 54 van de wet
van 29 maart 1962 houdende or-
ganisatie van de ruimtelijke orde-
ning en van de stedebouw
- 386 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Huisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Landinrichting.

Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon houdende invoering
van een verplicht lessenpakket ci-
visme in het secundair onderwijs
- 388 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon houdende het orga-
niek reglement van de internaten
van het buitengewoon onderwijs
ressorterend onder de Autonome
Raad voor het Gemeenschapson-
derwijs
- 389 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Voorstel van decreet van de heer

-

-

-

-

-

-

A. Laridon houdende wijziging
van artikel 5 van het bijzonder de-
creet van 19 december 1988 be-
treffende de Autonome Raad
voor het Gemeenschapsonderwijs
- 390 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon houdende wijziging
van artikelen 9 en 19 van het bij-
zonder decreet van 19 december
1988 betreffende de Autonome
Raad voor het Gemeenschapson-
derwijs
- 391 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon houdende wijziging
van artikelen 11, 22 en 27 van het
bijzonder decreet van 19 decem-
ber 1988 betreffende de Autono-
m e  R a a d  v o o r  h e t  Gemeen-
schapsonderwijs
- 393 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon houdende wijziging
van artikel 153 van het decreet
van 31 juli 1990 betreffende het
onderwijs-11
- 394 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon houdende opheffing
van artikel 105 van het decreet
van 31 juli 1990 betreffende het
onderwijs-11
- 396 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon houdende wijziging
van artikelen 5 en 69 van het bij-
zonder decreet van 19 december
1988 betreffende de Autonome
Raad voor het Gemeenschapson-
derwijs
- 397 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Voorstel van decreet van de heer
J. Cuyvers houdende wijziging
van artikelen 44 en 45 van de wet

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 5
18 oktober 1990 Ingekomen stukken 86



TIE 

Voorzitter Overneming

van 29 maart 1962 houdende or- De volgende voorstellen van decreet
aanisatie van de ruimtelijke orde- werden, wat wijlen de heer R. Van-

voor Huisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Landinrichting.

”

ning en van de stedebouw
- 398 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Huisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Landinrichting.

- Voorstel van decreet van me-
vrouw F. Brepoels houdende be-
strijding van de bodemdegradatie
en oprichting van een Adviesraad
voor Bodemconservatie
- 399 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd.

- Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon houdende invoering
van een urenpakket personeels-
omkadering in de internaten van
het gemeenschapsonderwijs
- 401 (1990-1991) - Nr. 1.

dekerckhove betreft, overgenomen
door de heer P. Van Grembergen :

- Voorstel van decreet van de heer
R. Vandekerckhove houdende
oprichting van een leerstoel ,,Ge-
schiedenis van de Vlaamse Bewe-
ging” in het door de Vlaamse Ge-
meenschap ingericht universitair
onderwijs
- 186 (1988-1989) - Nr. 1.

- Voorstel van decreet van de heer
R. Vandekerckhove C.S. houden-
de oprichting van een bijzondere
leerstoel Algemeen-Nederlandse
Cultuur
- 211 (1988-1989) - Nr. 1.

BELEIDSBRIEF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende beleids-
brief werd ingediend :
- Beleidsbrief Opvoeding tot rela-

tiebekwaamheid, ingediend door
d e  h e e r  D .  C o e n s ,  Gemeen-
schapsminister van Onderwijs
- 379 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

Verwezen naar de Commissie VERSLAGEN VAN HET REKEN-
voor Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van decreet van de heer
W. Taelman houdende wijziging
van artikel 61 van het Veldwet-
boek
- 402 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd.

- Voorstel van decreet van de heer
P. Berben houdende wijziging van
artikel 6 van het decreet van 23
mei 1990 betreffende de afgifte
van jachtverloven en jachtvergun-
ningen
- 403 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd.

- Voorstel van decreet van de heer
E. Beysen  houdende wijziging
van artikel 5 van het koninklijk
besluit van 15 april 1958 houden-
de bezoldiging&egeling  van het
onderwijzend, wetenschappelijk
en daarmee gelijkgesteld perso-
nee1  van het Mini%rie  van Öpen-
baar onderwijs
- 404 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

VOORSTELLEN VAN RESOLU-

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van resolutie werden inge-
diend :

- Voorstel van resolutie van de heer
J. Valkeniers C.S. betreffende een
cultureel akkoord tussen Vlaan-
deren en Namibië
- 380 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Buitenlandse en Externe
Aangelegenheden.

- Voorstel van resolutie van de he-
ren A. Denys en G. Verhofstadt
betreffende de beslissing van de
Vlaamse Executieve tot verdub-
beling van de onroerende voor-
heffing
- 387 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie

HOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende versla-
gen van het Rekenhof werden inge-
diend :
- Verslag van het Rekenhof over de

voorafbeelding van de uitslagen
van de uitvoering van de begro-
ting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor 1989
- 17 (1989-1990) - Nr. 1.

- Verslag van het Rekenhof over
het onderzoek van de ontwerp-
begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor 1991
- 15 (1990-1991) - Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting.

voor Financiën en Begroting. ADVIES VAN DE RAAD VAN
- Voorstel van resolutie van de*heer STATE

J. Valkeniers betreffende de huis-
vestingsproblemen van eenouder-
gezinnen
- 392 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende advies
van de Raad van State werd inge-
diend :
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- Advies van de Raad van State
over het voorstel van decreet van
de heer M. Olivier C.S. houdende
invoering van een recht op oplei-
ding voor structureel werklozen
- 252 (1988-1989) - Nr. 2.
Verwezen naar de Commissie
voor Economie, Energie en Te-
werkstelling.

AANVULLENDE ADVIEZEN
VAN DE RAAD VAN STATE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende aanvul-
lende adviezen van de Raad van Sta-
te werden ingediend :

- Aanvullend advies van de Raad
van State  over het voorstel van
decreet van de heren P. Chevalier
en E. Van Rompuy C.S. houdende
het statuut van de Belgische Ra-

SP- Volksvertegen woordiger G. Bos-
suyt ondervroeg Minister T. Kelchter-
mans (CVP) over de mogelijke aan-
wezigheid van schadelijke stoffen in
de ondergrond van de E 17 tussen
Kortrijk en Rijsel

dio en Televisie, Omroep van de
Vlaamse Gemeenschap
- 349 (1989-1990) - Nr. 5.

- Aanvullend advies van de Raad
van State  over het voorstel van
decreet van de heer A. Denys,
mevrouw A . - M .  Neyts-Uytte-
broeck, de heren D. Van Meche-
len en G. Verhofstadt houdende
oprichting en regeling van het sta-
tuut van een Vlaamse openbare
radio-omroepmaatschappij en een
Vlaamse openbare televisie-om-
roepmaatschappij
- 316 (1989-1990) - Nr. 5.

Verwezen naar de Commissie voor
de Media.

ADVIEZEN VAN DE SOCIAAL-
ECONOMISCHE RAAD VAN
VLAANDEREN
Indiening en verwijzing
De Voorzitter : De volgende advie-
zen van de Sociaal-Economische
Raad van Vlaanderen werden inge-
diend :

- Advies van de Sociaal-Economi-
sche Raad van Vlaanderen over
het voorstel van decreet van de
heer M. Olivier C.S. houdende in-
voering van een recht op oplei-
ding voor structureel werklozen
- 252 (1988-1989) - Nr. 3.
Verwezen naar de Commissie
voor Economie, Energie en Te-
werkstelling.

- Advies van de Sociaal-Economi-
sche Raad van Vlaanderen over
het begrotingsbeleid van de
Vlaamse Gemeenschap
- 13 (1989-1990) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

VERSLAGEN
Indiening

RAPPORT
Indiening

De Voorzitter : De volgende versla- De Voorzitter : Het volgende rapport
gen werden ingediend : werd ingediend :

- door de heer C. Lisabeth namens
de Commissie voor Binnenlandse
Aangelegenheden en Openbaar
Ambt over het ontwerp van de-
creet tot vaststelling van de rege-
len inzake de verdeling van het
Vlaams Gemeentefonds
- 385 (1989-1990) - Nr. 2.

- door mevrouw A. Leysen en de
heer D . Van Mechelen namens de
Commissie voor de Media over
het voorstel van decreet van de
heer E. Van Rompuy C.S. hou-
dende organisatie en erkenning
van lokale radio’s
- 285 (1989-1990) - Nr. 10.

- door mevrouw A. Leysen en de
heer D. Van Mechelen namens de
Commissie voor de Media over
het voorstel van decreet van de
heren A. Denys, D. Van Meche-
len en G. Verhofstadt houdende
organisatie en erkenning van niet-
openbare radio’s
- 315 (1989-1990) - Nr. 5.

- door mevrouw T. Merckx-Van
Goey namens de Commissie voor
Cultuur over het voorstel van de-
creet van de heer M. Olivier C.S.
houdende vaststelling van het wa-
pen, de vlag, het volkslied en de
feestdag van de Vlaamse Ge-
meenschap
- 174 (1988-1989) - Nr. 3.

JAARVERSLAG
Indiening
De Voorzitter : Het volgende jaar-
verslag werd ingediend :

- Jaarverslag 1989 van de Vlaamse
Mediaraad.
Dit jaarverslag ligt ter inzage bij
het Secretariaat van de Raad, Af-
deling Openbare Vergadering.
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- Rapport van het Overlegcentrum

van Vlaamse Verenigingen over
Voeren.
Dit rapport ligt ter inzage bij het
Secretariaat van de Raad, Afde-
ling Openbare Vergadering.

MOTIE
. .

Indiening

De Voorzitter : De volgende motie
werd ingediend :

- Motie van het gemeentebestuur
van Mortsel betreffende de han-
delwijze van AROL - Antwerpen.
Overgezonden aan de fractievoor-
zitters.

VERZOEKSCHRImEN

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ver-
zoekschriften werden ingediend :

- Verzoekschrift van de heer J.
Mattheesen betreffende de ver-
pachting van de geregelde ver-
voerdienst Antwerpen-Hoogstra-
ten
- 8 (1989-1990).

- Verzoekschrift van de heer J.
Boeykens betreffende de behan-
deling in een psychiatrische instel-
ling
- 9 (1989-1990).

- Verzoekschrift van de heer F. Mi-
chiels betreffende de ruilverkave-
ling Hakendover
- 10 (1989-1990).

- Verzoekschrift van de heer A.
Docker betreffende de ruilverka-
veling in Dikkelvenne
- 11 (1989-1990).

- Verzoekschrift van mevrouw K.
Lemmens-Van Goethem betref-

fende een onwettige bouw te Bou-
tersem
- 12 (1989-1990).

- Verzoekschrift van de heer en
mevrouw Indesteege-Goffart be-
treffende de ruilverkaveling Ha-
kendover
- 13 (1989-1990).

Verwezen naar de Commissie voor
de Algemene Zaken, het Reglement
en de Verzoekschriften.

OPMERKING VAN HET REKEN-
HOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende opmer-
king van het Rekenhof werd inge-
diend :’

- Opmerking van het Rekenhof be-
treffende het besluit van de
Vlaamse Executieve van 18 juli
1990 tot herschikking van de kre-
dieten in de sectie 56.02, Maat-
schappelijk Welzijn.
Verwezen naar de subcommissie
voor Financiën en Begroting.

ARRESTEN VAN HET ARBI-
TRAGEHOF

Indiening

De Voorzitter : Volgende arresten
van het Arbitragehof liggen ter inza-
ge bij het Secretariaat van de Raad,
Afdeling Openbare Vergadering :

- Arrest nr. 22/90  van 28 juni 1990
(rolnummer 150)

- Arrest nr. 25/90  van 5 juli 1990
(rolnummers 112 en 114 tot 131)

- Arrest nr. 26/90  van 14 juli 1990
(rolnummers 132 tot 134 en 151
tot 153)

- Arrest nr. 27/90  van 14 juli 1990
(rolnummers 208,211 tot 214,216
en 217, 219, 221 en 226)

-

-

-

-

Arrest nr. 28/90  van 14 juli 1990
(rolnummers 207 en 223)

Arrest nr. 29/90  van 9 oktober
1990 (rolnummer 155)

Arrest nr. 30/90  van 9 oktober
1990 (rolnummer 156)

Arrest nr. 31/90  van 9 oktober
1990 (rolnummer 218).

KENNISGEVINGEN VAN. HET
ARBITRAGEHOF

Indiening

De Voorzitter : Volgende kennisge-
vingen van het Arbitragehof betref-
fende beroepen tot vernietiging, be-
schikkingen tot samenvoeging en
vorderingen tot schorsing liggen ter
inzage bij het Secretariaat van de
Raad, Afdeling Openbare Vergade-
ring :

- Rolnummer 194
- Rolnummer 196
- Rolnummers 198 tot 206 en 210
- Rolnummers 195 en 197
- Rolnummer 215
- Rolnummer 218
- Rolnummer 225
- Rolnummer 227
- Rolnummer 228
- Rolnummer 230
- Rolnummer 237
- Rolnummer 233
- Rolnummer 234
- Rolnummer 240
- Rolnummer 241.

SCHRImELIJKE VRAGEN
(Regl. art. 74)

Indiening

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

de heren G. Annemans, J. Ansoms,
A. Beckers,  G. Beerden, P. Berben,
Jos Bosmans,  mevrouw F. Brepoels,
de heren P. Breyne, H. Candries, M.
Capoen, G. Cardoen, J. Caudron,
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W. Cortois, J. Cuyvers, R. Daems,
A. De Beul, H. De Loor, M. Desut-
ter, R. Deswaene, W. De Vlieghere,
F. Dewinter, M. Didden, P. Dumez,
mevrouw A. Duroi-Vanhelmont, de
heren J. Gabriels, J. Geysels, E.
Gryp, L. Hancké, G. Janzegers, me-
vrouw Kestelijn-Sierens, de heren W.
Kuijpers, A. Laridon, H. Lauwers,
mevrouw 0. Lefeber, de heren C.
Lisabeth, J. Loones, mevrouw N.
Maes, de heren C. Marchand, L.
Peeters, V. Peuskens, F. Sarens, A.
Schellens, M. Schoeters,  W. Seeuws,
J. Sleeckx, H. Suykerbuyk, J. Tim-
mermans, mevrouw M. Tyberghien-
Vandenbussche, de heren J. Valke-
niers, J. Van der Sande, E. Vander-
smissen, H. Van Dienderen, W. Van
Durme,  J. Van Eetvelt,  P. Vangans-
beke, R. Van Hooland, L. Vanho-
renbeek,  E. Vankeirsbilck, W. Van
Renterghem, E. Van Rompuy, R.
Van Steenkiste,  E.  Van Vaeren-
bergh, F. Vermeiren, mevrouw M.
Vogels.

ACTUELE VRAGEN (Regl. art.
75)

Actuele vraag van de heer J. Dufaux
tot de heer T. Kelchtermans, ‘Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over aanhoudende stankoverlast in
Sint-Truiden

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Dufaux tot
de heer Theo Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over aanhoudende stankoverlast in
Sint-Truiden.

De heer Dufaux heeft het woord.

De heer J. Dufaux (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, het stinkt
in Sint-Truiden . . . ook wanneer ik er
niet ben ! Het stinkt er trouwens al
40 jaar en het wordt steeds erger.

De oorzaak van deze stankoverlast is
algemeen gekend. Het is met name

het destructiebedrijf Smets-Use dat
uiteraard een nuttige functie vervult
in het kader van de volksgezondheid,
vermits het als opdracht heeft dierlij-
ke kadavers en afval uit de provincies
Limburg, Luik en Luxemburg op te
halen. De stankoverlast die hieruit
voortvloeit is echter zó groot gewor-
den dat de situatie bijna ondraaglijk
wordt voor de burgers.

Mijnheer de Minister, vooraleer u
enkele vragen te stellen zou ik willen
wijzen op de verregaande arrogantie
van de bedrijfsleiding waPneer  men
deze personen contacteert. Politici
worden als het ware voor onnoze-
laars uitgemaakt en de pers en de
burgers worden slecht geïnformeerd
en al even slecht behandeld.

Vervolgens heeft de burger uiteraard
zijn vragen naar het plaatselijk beleid
toe. Het gaat hier om een vergunning
lste klasse die niet wordt afgeleverd
door het college van burgemeester en
schepenen, maar het toezicht dient
wel door hen uitgeoefend. Ik moet
toegeven dat het gemeentebestuur
van Sint-Truiden ter zake weinig
heeft ondernomen. Pas deze zomer,
nadat een actie werd op touw gezet,
schoot het in actie. Toen heeft men
de bevoegde instanties geïnformeerd.

Mijnheer de Minister, ik zou u enkele
vragen willen stellen in verband met
uw beleid.

Wij kunnen niet ongestoord verder
spreken over milieubeleidsplannen,
MINA-fondsen en andere mooie
theorieën, wanneer de burger dage-
lijks aan den lijve ondervindt dat de
realiteit gans anders is, dat de ver-
gunningen die door uw diensten wor-
den afgeleverd niet worden gecontro-
leerd en om de haverklap worden
overtreden. Dit bedrijf kan normali-
ter, wanneer het in normale omstan-
digheden werkt, zonder veel milieu-
hinder voor de omgeving functione-
ren. Wellicht heeft een te grote aan-
voer tijdens de zomer de zaken een
beetje verergerd en hebben de weers-
omstandigheden ook geen gunstige
invloed gehad. Wanneer het bedrijf
strikt volgens de door uw diensten
afgeleverde vergunning zou werken
dan zou de milieuhinder tot een mini-
mum kunnen worden beperkt.

Mijnheer de Minister, wij stellen vast
dat uw diensten laks zijn ofwel niet
optreden want hoe kan men anders
verklaren dat een zusterbedrijf wordt
opgestart zonder dat het een vergun-
ning heeft en dit op een ogenblik dat
iedereen in deze stad er nauwlettend
op toeziet om eventueel te kunnen
ingrijpen. Zoals ik reeds zei start Al-
giro NV met een nieuw bedrijf en
veroorzaakt het aldus nog meer hin-
der.

Wanneer men naar uw diensten een
aangetekend schrijven stuurt en+
vraagt dat AROL zou optreden krijgt
men zelfs geen enkele reactie laat
staan een ontvangstbewijs. Men ver-
neemt ter zake niets en intussen
werkt het bedrijf gewoon verder.

Aan de ene kant legt men de burger
milieuheffingen op voor waterzuive-
ring en dergelijke meer, maar aan de
andere kant ziet diezelfde burger, die
zijn best doet om steeds in de pas te
lopen, dat er niets gebeurt en een
vervuiler zonder meer alle wetten en
exploitatievergunningen aan zijn
laars lapt. Zoiets kan toch niet !

Mijnheer de Minister, u gooit het
kind met het badwater weg.

Mijnheer de Minister, zeer concreet
wens ik u te vragen of u maatregelen
heeft genomen in verband met de ex-
ploitatievergunning van Smets-Use.
Hebt u aan uw diensten opdracht ge-
geven om deze exploitatievergunning
te controleren ? Welke is uw houding
ten aanzien van het zusterbedrijf Al-
giro NV ? Gaat u een exploitatiever-
gunning afleveren, of wat bent u van
plan ter zake te doen ? Welke over-
eenkomst heeft u gesloten met de
stad Sint-Truiden inzake het inper-
ken van de milieuhinder door Smets-
Use ?

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, col-
lega’s, de heer Dufaux heeft uitvoe-
rig de geurige omstandigheden ge-
schetst die zich hebben voorgedaan
tijdens de voorbije zomermaanden,
mede versterkt door de varkens-
koorts en de massale afslachtingen,
waardoor de verwerking nog werd
opgedreven.
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T. Kelchtermans

Ik zal nu antwoorden op uw concrete
vragen, mijnheer Dufaux. Er zijn
heel wat contacten geweest tussen
het betrokken stadsbestuur en mijn
departement. Het Bestuur voor Leef-
milieu van de AROL heeft ter zake
een constante opdracht en men moet
niet altijd diensten alarmeren om-
trent de controle van een aantal dos-
siers die tot hun routine-opdrachten
behoren. In dit geval werd evenwel
aan AROL de opdracht gegeven om
mij een verslag ter beschikking te
stellen. Volgens de mij beschikbare
informatie werd tot dusver niet vast-
gesteld dat Smets-Use op zich niet
aan de gestelde exploitatievoorwaar-
den voldeed. In het bedrijf werd
evenwel een bijkomende eenheid op-
gestart, die als uitbreiding van het
bedrijf diende beschouwd te worden
en waarvoor dus ook een bijkomende
vergunning moest worden aange-
vraagd. Deze vergunning werd door
dit bedrijf nog niet bekomen, zodat
wij in overleg met het stadsbestuur
tot de sluiting van deze eenheid zijn
overgegaan, in afwachting dat de no-
dige exploitatievergunning eventueel
kan worden afgeleverd.

U vraagt welke mijn houding ten aan-
zien van het zusterbedrijf zal zijn.
Welnu, het is de gewoonte dat een
Minister niet vooruitloopt op de be-
slissing en dat men daarvoor wacht
tot dat het dossier en de nodige ad-
viezen van de verschillende diensten
zijn uitgebracht. Pas na afhandeling
van het administratief onderzoek en
na ontvangst van het voorstel van de
betrokken administratie kan de Mi-
nister een beslissing in de ene of de
andere richting nemen. Het pro-
bleem is mij voldoende bekend om
met de nodige omzichtigheid te
werken.

Ik heb geen overeenkomst met het
stadsbestuur. Wél zijn een aantal af-
spraken in gemeen overleg tot stand
gekomen, bijvoorbeeld inzake het
wijzigen van de aanvoerroutes, de ex-
ploitatie-uren en de voorwaarden
voor het laden en lossen. Ik meen dat
dit de hinder in enige mate kan be-
perken maar dat het probleem ten
gronde niet is opgelost. Het bedrijf
zal dan ook op termijn wellicht nog
bijkomende structurele maatregelen

moeten treffen om de geurhinder in
te perken. Deze zullen evenwel wor-
den bepaald in de beslissing omtrent
de vergunningsaanvraag voor de uit-
breiding die nog moeten worden ge-
troffen.

Tenslotte wens ik te zeggen dat in
toenemende mate een beroep wordt
gedaan op de te beperkt uitgeruste
diensten van AROL, vooral inzake
leefmilieu. De terecht gevoerde sen-
sibiliseringsacties inzake leefmilieu
brengen met zich dat de burgers en
de besturen veel sneller dan vroeger
reageren op allerhande klachten, zo-
dat deze besturen systematisch over-
belast geraken. Ik roep dit in als ob-
jectief argument, ook wat mijn mede-
werkers betreft. Ik meen dat wij,
eenmaal het decreet op het bestuur-
lijk beleid hier is bekrachtigd, de no-
dige maatregelen moeten nemen in-
zake personeelsformatie en hergroe-
pering van de diensten, zowel voor
de vergunningen als voor de inspec-
tie. Eenmaal dat is gebeurd, is er
geen objectief argument meer om op
het vlak van controle, inspectie of
vergunning in gebreke te blijven.

De Voorzitter
ten.

: Het incident is geslo-

Actuele vraag van de heer G. Bos-
suyt tot de heer T. Kelchtermans,
Gemeenschapsminister van Leefmi-
lieu, Natuurbehoud en Landinrich-
ting, over de aanwezigheid van scha-
delijke stoffen in de ondergrond van
de E 17 tussen Kortrijk en Rijsel

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Bossuyt tot
de heer Theo Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over de aanwezigheid van schadelijke
stoffen in de ondergrond van de E 17
tussen Kortrijk en Rijsel.

De heer Bossuyt heeft het woord.

De heer G. Bossuyt (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, ik wens
de aandacht van de Minister te vesti-
gen op een probleem dat grote afme-

tingen dreigt aan te nemen. Twintig
jaar geleden, bij de aanleg van de
toenmalige autoweg E3, werd tussen
Kortrijk en Rijsel gebruik gemaakt
van stoffen afkomstig van de fabriek
Kuhlmann in Wattrelos. Deze specie
bevatte chroomafval.

In mei 1988 diende een firma, gele-
gen langs deze autoweg, een klacht
in bij de Franse overheid over de aan-
wezigheid van gele materie op de
berm van de autoweg. De Franse Di-
rection Départementale de l’Equipe-
ment wijdde daaraan een onderzoek.
Zij kwam tot de vaststelling dat de
bodem en het water in de omgeving
van de autosnelweg een belangrijke
hoeveelheid chroom 6 bevatte. Dit is
een bijzonder gevaarlijk element. De
concentraties van chroom zijn nor-
maal 1 milligram per liter ; uit de on-
derzoeken bleek dat er meer dan 300
milligram per liter chroom in het wa-
ter en de bodem aanwezig was.

In augustus van dit jaar begon men
in Frankrijk de berm af te graven.
Deze grond werd opgestapeld en zou
ernstige bodemverontreiniging ver-
oorzaken.

Het stadsbestuur van Menen nam
daarvan toevallig kennis. OVAM
werd ingeschakeld en er werden sta-
len genomen. Het resultaat van het
onderzoek van deze stalen kan echter
maandenlang op zich laten wachten.

Mijnheer de Minister, ik heb een
vraag omtrent de coördinatie. Inder-
daad, het gedeelte van de autostrade
tussen Kortrijk en Rijsel werd door
Franse en Belgische diensten geza-
menlijk aangelegd. De ernstige bo-
demverontreiniging werd vastgesteld
op ongeveer 100 meter van de Frans-
Belgische grens. Voor de aanleg van
het Belgisch gedeelte van de weg
werd dezelfde materie gebruikt. Op
welke manier gebeurt de coördinatie
bij een dergelijk geval van ernstige
bodemverontreiniging ?

Mijnheer de Minister, kan u of de
Minister van Openbare Werken bij
de betrokken diensten informeren
naar de bodemgesteldheid van het
Belgisch gedeelte ? Kan u eveneens
vragen aan de betrokken Franse
overheid over welke precieze gege-
vens zij beschikt zodat ook aan Bel-
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Bossuyt

gische zijde de nodige maatregelen
getroffen kunnen worden.

Heel wat omwonenden hebben geen
leidingwater en gebruiken dus putwa-
ter. Indien er inderdaad een belang-
rijke verontreiniging van het water is,
moet de lokale overheid de nodige
maatregelen nemen om een en ander
op te vangen.

Deze vraag is zeer actueel omdat wij
zopas hebben vernomen dat Frank-
rijk overweegt drastische maatrege-
len te nemen. Eerst was men van
plan de grond af te graven. Nu zal
men proberen de 1,5  tot 2 miljoen
kubieke meter grond in een mem-
braan te wikkelen. Men zal de water-
afvoer trachten te regelen om ver-
dere contaminatie te voorkomen.
Daar deze problemen zich voordoen
op nauwelijks 100 meter van de
Frans-Belgische grens kunnen ook in
België problemen rijzen.

gevolg moeten wij afwachten welke
gegevens deze analyse zal opleveren
teneinde saneringsmaatregelen zoals
door u gesuggereerd - en er zijn nog
andere varianten - te kunnen voor-
stellen. Dan pas zullen wij inhoude-
lijk over een voldoende gestoffeerd
dossier beschikken om met Frankrijk
contacten te leggen voor het al dan
niet gemeenschappelijk uitvoeren
van een aantal saneringsmaatregelen
teneinde te vermijden dat zij haaks
op elkaar zouden staan aan deze en
aan de andere kant van de grens.
Mijnheer de Voorzitter, hiermee heb
ik de huidige stand van zaken bekend
gemaakt. Wij onderschatten dus
geenszins het probleem en hebben
ook de nodige opdrachten gegeven.
Er zal met het gemeentebestuur van
Menen contact worden opgenomen
zodra de analyseresultaten beschik-
baar zijn. Daarna kan een sanerings-
voorstel worden uitgewerkt en kun-
nen de nodige contacten met Frank-
rijk worden georganiseerd.

De Voorzitter : De heer Bossuyt
heeft het woord.

Actuele vraag van de heer H. Suy-
kerbuyk tot de heer T. Kelchter-
mans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting, over de mogelijke bouw
van een verbrandingsoven te Schelle
De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Suyker-
buyk tot de heer Theo Kelchtermans,
Gemeenschapsminister van Leefmi-
lieu, Natuurbehoud en Landinrich-
ting, over de mogelijke bouw van een
verbrandingsoven te Schelle.

De  heer  Suykerbuyk heef t  he t
woord. .

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, in het openbaar af-
valstoffenplan is voorzien in het
scheppen van een vijftal regionale sa-
menwerkingsverbanden, waarbij
men één verbrandingsinstallatie zal
oprichten.

Mijnheer de Minister, ik vraag u der-
halve dringend de nodige contacten
te leggen en informatie in te winnen,
de lokale overheid in te lichten over
de stand van zaken en de gepaste
maatregelen te nemen om dit pro-
bleem op te lossen.

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter,
geachte collega’s, het probleem van
de mogelijke chroomvervuiling onder
de E 17 aan Belgische zijde werd mij
gesignaleerd door de burgemeester
van Menen, zijnde de huidige vraag-
steller,

De heer G. Bossuyt : Mijnheer de
Minister, ik dank u voor de initiatie-
ven die u reeds hebt genomen.
Er werd gezegd dat de procedure eer-
der lang zou kunnen duren ; bijge-
volg rijst de vraag of men tegelijk niet
met de Franse overheid contact zou
moeten opnemen om te weten over
welke precieze gegevens zij beschikt.
Dit zou wellicht toelaten wat tijd te
winnen.

In aanwezigheid van zijn bestuur
werden monsteropnamen gedaan die
door OVAM aan de Belgische bo-
demkundige dienst werden overge-
maakt voor analyse en verder onder-
zoek. Onmiddellijk na het signaleren
van deze eventuele bodemvervuiling,
meer bepaald op 5 oktober laatstle-
den, werd tot monsteropname over-
gegaan. Tot op heden - en ik ver-
ontschuldig mij dat ik het verdere
verloop van het dossier nog enige tijd
in het ongewisse moet laten - zijn
de resultaten van deze analyse nog
niet ter beschikking bij OVAM. Bij-

Ik wil deze zaak niet dramatiseren,
maar door het feit dat men ook maat-
regelen overweegt ten aanzien van de
Franse bevolking, is het vanzelfspre-
kend dat wij, als lokale overheid,
voorbereid moeten zijn. Misschien
kunnen de gegevens van de Franse
overheid dienstig zijn, ook voor
OVAM.

In dat verband komt steeds met meer
nadruk de plaats Schelle naar voren.
De  bekommern is  om de  Rupel-
streek, die sedert jaren onderhevig is
aan heel wat problemen op het ge-
bied van leefmilieu, en de overwe-
ging dat daar én door het gemeente-
bestuur én door het provinciebestuur
aanzienlijke inspanningen werden ge-
daan, doen de vraag rijzen of deze
vestiging reëel is, of men tegelijk de
alternatieve mogelijkheden van Wil-
lebroek, Kontich en Heist-op-den-
Berg blijft onderzoeken en of het
reëel is dat het hier zou gaan over
een capaciteit van één miljoen ton
afval per jaar.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de Voorzitter, ik zal OVAM op-
dracht geven deze informatie reeds
in te winnen, in afwachting van de
analyse-resultaten, waardoor het
dossier van bij het begin volledig is.
De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Indien 10 ten honderd restafval het
beoogde doel is, lijkt dit op het eerste
gezicht eerder rooskleurig voorge-
steld, gelet op het feit dat momenteel
het afval ongeveer 25 ten honderd is.
Maar, 10 ten honderd betekent nog
altijd 100.000 ton per jaar. Dan stelt
zich uiteraard, niet alleen voor Schel-
le, maar voor de Rupelstreek, het
probleem van mogelijk andere plaat-
sen waar men dat restafval zou stor-
ten.

U zal begrijpen dat ik, vanuit deze
bekommernis, meer inlichtingen
daaromtrent zou willen krijgen.

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.
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Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, col-
lega’s, de vraag van de heer Suyker-

ibuyk past in de consultatie die mo-
pmenteel aan de gang is inzake het
afvalstoffenplan, dat eind oktober,
op het vlak van de consultaties,
wordt afgesloten. Bovendien ver-
wachten wij de adviezen via de
GOM’s, met het oog op het opstellen
van een imperatief plan voor de jaren
1991-1995.

Meer precies in verband met het
deelplan  verbrandingsovens, dat deel
uitmaakt van het afvalstoffenplan,
zijn er verschillende mogelijkheden
open. In het afv&toffenplan worden
voorstellen gedaan op het vlak van
sluiting van ovens, met het oog op
het invoeren van de bepalingen die
door de Europese richtlijn worden
voorzien, vooral inzake rookgaszui-
vering. Bijgevolg zullen een aantal
ovens, in de loop van de eerstvolgen-
de vijftien jaar, onherroepelijk wor-
den gesloten of worden aangepast.

OVAM stelt in dit plan voor dat de
ovencapaciteit best zou worden gesi-
tueerd, te beginnen vanaf 200 en
meer duizend ton per jaar, teneinde
ter verantwoording van de technolo-
gie, die moet worden geïnvesteerd,
ook de nodige rendabiliteit te kunnen
waarborgen, te meer omdat de ener-
gierecuperatie en andere een zeer be-
langrij ke rol spelen.

Al deze ovens zijn trouwens MER-
plichtig. Van bij het begin dient dus
te worden nagegaan welke de weer-
slag ervan is op de omgeving en op
de diverse aspecten van het leefmi-
lieu.

In antwoord op uw concrete vraag of
het mogelijk is dat Schelle daarbij
ook een rol zou kunnen spelen, stel
ik vast dat ook vanuit de private sec-
tor - wij moedigen  dat gedeeltelijk
vanuit de overheid aan - via de NV
Milieu-holding, die daartoe speciaal
werd opgericht, waar dit kan worden
verantwoord, gemengde initiatieven
zullen worden genomen. Alhoewel
zij geen meerderheid vormen, zijn er
toch ook private initiatiefnemers, die
met betrekking tot de afvalverbran-
ding voorstellen formuleren. Zij
doen dat vanzelfsprekend onder de-
zelfde voorwaarden, die de overheid
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zich oplegt in toepassing van de Eu-
ropese richtlijn. Schelle is een voor-
beeld van wat wij als een alternatief
investeringsplan v a n  d e  verbran-
dingsoven beschouwen. Soms wordt
de indruk gewekt dat dit alles in één,
twee of drie jaar moet gebeuren. ter-
wijl het ‘om een plan gaat dat over
vijftien jaar loopt, wat voortdurende
bijsturing mogelijk maakt. Voor de
verbrandingsovens in de Antwerpse
regio werden verschillende data be-
paald waarop zij aan de voorwaarden
moeten voldoen, wanneer de sluiting
is voorzien en wanneer de aanpassin-
gen moeten worden doorgevoerd.

Schelle is dus een voorbeeld, waar
een bedrijf zoals Electrabel een aan-
bod heeft gedaan om aan afvalver-
branding te doen, ook met het oog
op de energierecuperatie, die op het
stroomnet kan worden ingebracht.
Het zou, een interessante combinatie
van objectieven. kunnen zijn, maar
steeds Onder de strengste voorwaar-
den inzake milieu.

Schelle is in het afvalstoffenplan in
verband met Antwerpen niet recht-
streeks voorzien. Wij hebben uit-
drukkelijk gevraagd dat in het kader
van de consultatie nopens de afval-
verbrandingsoven te Grimbergen
Schelle als alternatief in het kader
van de MER-studie zou worden on-
derzocht.

Dit plan zou einde dit jaar imperatie-
ve kracht kunnen krijgen met een ca-
paciteit van 1 miljoen ton en aldus
zou het ook mogelijk zijn afvalver-
branding vanuit de Antwerpse regio
te organiseren, waarmee wij in de
vaststelling van de samenwerkingsge-
bieden dienen rekening te houden.

Het betreft hier allemaal scenario’s
waarover nog geen enkele beslissing
werd getroffen. Er is enkel de uit-
drukkelijke vraag dat Schelle in het
kader van de afvalverbrandingsoven
in Vlaams-Brabant als alternatief zou
worden voorzien.

U heeft gewezen op de problemen
van restassen. Er komen bij de ver-
branding namelijk twee soorten as
vrij, enerzijds de restas van het ver-
brande materiaal en anderzijds dat-
gene dat via stoffilters wordt gerecu-
pereerd en vliegas wordt genoemd.
Vliegas dient in een stort 1-klasse te-

Verbrandingsoven Schelle
Jacht Schulensbroek

recht te komen en de restassen in een
stort 11-klasse, dat hiervoor de nodi-
ge vergunning dient te hebben.

U zegt dat deze capaciteit reusachtige
stockeringsmogelijkheden veronder-
stelt. Er wordt gesteld dat 25 à 30 ten
honderd van het afval overblijft in
rest. Dit is juist omdat het 25 à 30
ten honderd in gewicht betreft, maar
niet het volume. Immers, het volu-
me-percentage wordt gereduceerd
tot 10 ten honderd as. Die 10 ten
honderd is in feite 25 à 30 ten hon-
derd van het oorspronkelijke ge-
wicht. Dat heeft waarschijnlijk aan-
leiding gegeven tot de vergissing.

Welnu, de exploitant zal dus ook ver-
antwoordelijkheid krijgen voor het
bergen van deze restas.  Deze op-
dracht moet in de regio door het hele
samenwerkingsveld worden vervuld.
Ik zal geen aanduiding geven dat een
berging op deze of gene plaats moet
geschieden.

Ik ben ervan op de hoogte dat vooral
de Rupelstreek gevoelig is voor dit
probleem aangezien daar een over-
eenkomst van stort-stop tussen mijn
voorganger en de lokale besturen
werd gesloten. Ik kan akte nemen
van dit contract, maar de stelling
blijft evenwel dat de exploitant en de
intercommunales of de intercommu-
nale - als het er een wordt - ter
plekke een oplossing moeten vinden.

Mijnheer de Voorzitter, ik meen dat
ik hiermee voldoende de vragen van
de heer Suykerbuyk heb beant-
woord.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van mevrouw F. Bre-
poels tot de heer T. Kelchtermans,
Gemeenschapsminister van Leefmi-
lieu, Natuurbehoud en Landinrich-
ting, over de jacht in het Schulens-
broek

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van mevrouw Brepoels
tot de heer Theo Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
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Voorzitter

Natuurbehoud en Landinrichting,
over de jacht in het Schulensbroek.

Mevrouw Brepoels heeft het woord.

Mevrouw F. Brepoels (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Ministers, collega’s, afgelopen maan-
dag werd in het binnenbekken van
het Schulensbroek een heuse klop-
jacht georganiseerd. Om elke moge-
lijke twijfel bij de collega’s weg te
nemen, verduidelijk ik mij. Het gaat
wel degelijk om een klopjacht waar-
bij drijvers het wild in de richting van
de jagers opjagen, die het dan kun-
nen afschieten.

Acht jagers maanden zelfs de wande-
laars en de recreanten in het binnen-
bekken van het Schulensbroek aan
om buiten het gebied te blijven en
zich te beperken tot de dijken. Dit is
niet conform het gebruik van dat ge-
bied.

Hoewel op dat ogenblik een ambte-
naar van Waters en Bossen aanwezig
was, is hij - voor zover ik vernomen
heb - niet opgetreden. Wél hebben
een aantal aanwezigen de nummer-
platen van de wagens van de jagers
genoteerd. Onder deze nummerpla-
ten werden enkele P-platen opge-,
merkt. Ik kan nu al zeggen dat de
collega’s die geen eigenaar zijn van
een Mercedes op beide oren kunnen
slapen.. (Protest in de zaal)

Men kan natuurlijk de schuld op de
dochter of de chauffeur schuiven. In
ieder geval, ik wens deze toestand
aan te klagen, te meer omdat ik het
afgelopen jaar reeds verschillende
vragen aan Minister Kelchtermans
heb gericht in verband met het jacht-
recht in dit gebied.

Voor de geïnteresseerden, vermeld
ik de nummerplaten : het ging om de
nummerplaten P 223 en P 279.

De heer A. Denys : Noem de na-
men !

De heer R. Van Hooland : Het zijn
allemaal Kamerleden !

Mevrouw F. Brepoels : Dat is niet
correct, mijnheer Van Hooland.

Mijnheer Denys, ik kan u enkel het

verhaal doen, dat de getuigen mij
hebben overgemaakt. Ik wens geen
personen te beschuldigen. Ik ver-
noem slechts de nummerplaten. U
kan gerust bij de diensten of via de
pers, die dat misschien in uw plaats
zal doen, meer informatie krijgen. Ik
zeg enkel dat de betrokkenen bij de
klopjacht hun betrokkenheid of die
van degenen die de wagen hebben
gebruikt, moeten bekennen.

In verband met het gebied zelf wens
ik toch ten overstaan van de Minister
en van de collega’s het volgende te
stellen. Het binnenbekken van het
Schulensbroek is wel degelijk eigen-
dom van de Vlaamse Gemeenschap
en behoort ook tot één van de 23
vogelrichtlijngebieden. Het wordt
duidelijk aangewezen als een natuur-
gebied van bijzonder belang waar
zelfs meer dan 210 vogelsoorten zou-
den aanwezig zijn.

Volgens het politiereglement van de
betrokken gemeente wordt de jacht
in dat gebied en ook nog in andere
gebieden van die gemeente verbo-
den. Ook de toegang met voertuigen
of bromfietsen door de vissers wordt
door dit politiereglement geregeld.

Mijnheer de Minister, in aansluiting
op mijn vorige schriftelijke en mon-
delinge vragen, wens ik u nu nog een
paar concrete vragen te stellen.

Ten eerste, is de Minister op de
hoogte van de jacht die daar op dit
ogenblik nog steeds plaatsvindt en
van de jachtpartij die maandag 15 ok-
tober 1990 heeft plaatsgehad ? Door
wie wordt er gejaagd, wie verleent
daarvoor de toestemming, en wie is
daarvoor verantwoordelijk ?

Ten tweede, had ik graag geweten of
de ambtenaren van Waters en Bossen
op maandag 15 oktober 1990 een pro-
ces-verbaal hebben opgesteld ? In
verband met de toepassing van de
Europese vogelrichtlijn hebt u mij in
1989 geantwoord dat een voorstel tot
bescherming van het globale gebied
tegen jacht- en vogelvangst zou wor-
den uitgewerkt en dat dit binnen en-
kele maanden zou worden afgerond.
Hoever staat het daarmee ?

Ten derde, gezien het jachtseizoen
geopend is, vraag ik aan de Minister
dat hij dringend maatregelen zou ne-

men om deze wansmakelijke toestan-
den in de toekomst te vermijden.
(Applaus bij VU en SP)

De Voorzitter : Zoals jagers niet mo-
gen jagen op verboden jachtterrei-
nen, zo mag mevrouw Brepoels geen
spiekbriefjes gebruiken bij het stellen
van een actuele vraag. Het Regle-
ment telt ook in dit verband.

Mevrouw F. Brepoels : Mijnheer de
Voorzitter, dit was enkel nodig om-
dat ik mij zeker niet wilde vergissen
bij het noemen van de nummerpla-
ten.

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, da-
mes en heren, de definitie die me-
vrouw Brepoels geeft over de drijf-
jacht is juist.

Het betrokken gebied, het binnen-
bekken van het Schulensbroek, is
voor een deel eigendom van het
Vlaams Gewest. Een beperkt deel is
nog in betwisting. Daarvoor heeft het
Vlaams Gewest nog niet het eigen-
domsrecht.

De betrokken jachtpartij vond plaats
in het gebied van 25 hectaren groot.
Dit is de minimum oppervlakte die
wordt vereist vooraleer er mag wor-
den gejaagd. Daarvan is het Vlaams
Gewest nog geen eigenaar en is de
procedure nog steeds aan de gang.
Volgens de gegevens waarover ik be-
schik, heeft het aankoopcomité de
opdracht om tot onteigening over te
gaan. De vrederechter heeft een uit-
spraak gedaan en een bod gesteld van
10 miljoen frank. Het aankoopcomité
vindt dit een overdreven prijs en
heeft de zaak in eerste aanleg aan-
hangig gemaakt. Deze procedure is
nog aan de gang. Het Vlaams Gewest
is dus geen eigenaar waardoor het
jachtrecht op dit domein nog altijd in
handen is van de oorspronkelijke ei-
genaar. Dit is de technische uitleg
van mijn diensten over de zogenaam-
de jachtovertreding.

Ten tweede, de technische beambte
van Waters en Bossen is eveneens ter
plaatse geweest maar heeft helaas
geen persoonlijk contact gehad op
het ogenblik dat de jachtpartij plaats-
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T. Kelchtermans

vond. Hij heeft dus ook geen proces-
verbaal kunnen opstellen. Ik weet
niet of hij in de goede richting is ge-
lopen op het ogenblik dat de drijf-
jacht gebeurde. U weet dat als men
mensen achterna loopt, men ze moei-
lijk inhaalt. Men moet bijna van de
andere kant komen, wat bijzonder
gevaarlijk is.

Mevrouw Brepoels heeft terecht op-
gemerkt dat het hier gaat om een vo-
gelrichtlijngebied. In een dergelijk
gebied kunnen inderdaad beperken-
de voorwaarden worden opgelegd.
Wij onderzoeken op het ogenblik of
wij via een besluit van de Vlaamse
Executieve dan wel via een aanpas-
sing van de jachtwet het zogenoemd
loerjagen op eenden niet formeel
kunnen verbieden in vogelrichtlijnge-
bieden.

Tenslotte wil ik erop wijzen dat be-
sprekingen aan de gang zijn over de
toegankelijkheid van dit gebied. Wij
hebben de betrokken partijen her-
haaldelijk uitgenodigd met de bedoe-
ling een consensus te bereiken en al-
dus te vermijden dat wij zelf verplicht
zouden zijn voorstellen te doen.

Ik meen aldus te hebben geantwoord
op de vraag van mevrouw Brepoels.
Ik was niet in de gelegenheid de na-
men te achterhalen van de eigenaars
van genoemde nummerplaten maar
ik veronderstel dat de Voorzitter mij
verboden zou hebben deze namen
hier te noemen.

De Voorzitter : Mevrouw Brepoels
heeft het woord.

Mevrouw F. Brepoels : Mijnheer de
Voorzitter, ik heb toch enkele beden-
kingen bij het antwoord van de Mi-
nister. De onteigeningsprocedure
over een gedeelte van het gebied is
inderdaad nog niet afgerond. Dat
heeft men mij reeds verschillende ke-
ren geantwoord op vragen die ik in
dit verband heb gesteld. Een collega,
die maandag weliswaar niet ter plaat-
se was, doch die zeer goed op de
hoogte is van wat daar is gebeurd,
heeft mij daarstraks bevestigd dat in-
derdaad werd gejaagd in verschillen-
de delen van het Schulensbroek,
waaronder ook het binnenbekken,

dat gedeeltelijk eigendom is van de
Vlaamse Gemeenschap.

De verklaring van de Minister over
maatregelen die worden overwogen
inzake vogelrichtlijngebieden is zeer
belangrijk, vooral voor dit gebied dat
in de eerste plaats open staat voor
actieve recreatie. Het is ondenkbaar
dat situaties zoals deze die ik heb
aangeklaagd, zich in de toekomst nog
zouden voordoen.

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Ik wens
mevrouw Brepoels tegen te spreken
daar zij de indruk wekt dat zou ge-
talmd worden met het onteigenings-
dossier van dit gebied. De uitspraak
van de vrederechter dateert van 23
mei 1990. Hiertegen werd op 29 juli
1990 herziening aangetekend door de
algemene technische dienst bij de
rechtbank van eerste aanleg. Het is
dus niet te verwonderen dat ter zake
nog geen uitspraak is gevallen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

MOTIE VAN ORDE

Persoonlijk feit

De heer F. Vreven : Mijnheer de
Voorzitter, ik vraag het woord voor
een persoonlijk feit.

De Voorzitter : Uw naam is hier toch
niet genoemd, mijnheer Vreven ?

De heer F. Vreven : Inderdaad, mijn-
heer de Voorzitter, maar mijn num-
merplaat werd hier wel genoemd.

De Voorzitter : De heer Vreven
heeft het woord.

De heer F. Vreven : Mijnheer de
Voorzitter, ik was daar inderdaad
aanwezig. De persoon die mij, samen
met een ander parlementslid - één
van mijn vrienden trouwens - heeft
uitgenodigd, beweerde dat hij jaagde
op zijn eigendom. Dat strookt trou-
wens met de verklaring van de Minis-
ter. Tijdens de jachtpartij is geen en-

kel probleem gerezen. Het verloop
werd gevolg door de heer Willems,
jachtopziener, die steeds aanwezig is
geweest.

Wat de personen betreft die werden
weggejaagd, kan ik u mededelen dat
ik gezien heb hoe mijn gebuur en te-
vens een gewezen Volksunie-provin-
cieraadslid drie mensen die op de
berm stonden, vriendelijk verzocht
heeft naar beneden te gaan omdat
het daar veiliger was. Die mensen
hebben aan dat verzoek gevolg gege-
ven. Meer is er niet gebeurd.

De Voorzitter : Is de eigenaar van de
andere genoemde nummerplaat ook
aanwezig ? (Samenspraken en gelach
op verschillende banken)

Het incident is gesloten.

ACTUELE VRAGEN (Regl. art.
75) (Voortzetting)

Actuele vraag van de heer C. Lisa-
beth tot de heer J. Sauwens, Ge-
meenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over een aan-
vraag voor een vergunning tot exploi-
tatie van een slibstort in de Calle-
moeievijver te Nazareth

Actuele vraag van de heer A. Denys
tot de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over het eventu-
eel aanwenden van de zandwinnings-
put Callemoeie te Nazareth als slib-
stortplaats

Actuele vraag van de heer A. Deneir
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over het verzoek tot het storten van
baggerspecie in de Callemoeievijver
te Nazareth

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde actuele vragen van
de heer Lisabeth tot de heer Sau-
wens, Gemeenschapsminister van
Openbare Werken en Verkeer, over
een aanvraag voor een vergunning
tot exploitatie van een slibstort in de
Callemoeievijver te Nazareth en van
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Voorzitter
de heer Denys tot Minister Sauwens
over het eventueel aanwenden van de
zandwinningsput Callemoeie te Na-
zareth als slibstortplaats en van de
heer Deneir tot de heer Theo Kelch-
termans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting, over het verzoek tot het
storten van baggerspecie in de Calle-
moeievijver te Nazareth.

De heer Lisabeth heeft het woord.

De heer C. Lisabeth (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijn vraag
omvat vier punten.

Volgens persberichten zou de Minis-
ter vorige week tegelijk met zijn aan-
kondiging dat de Callemoeievijver te
Nazareth opnieuw als stortplaats zou
worden voorgesteld, gezegd hebben
dat het Leiewater slechts minimaal
vervuild is. Deze uitspraak stemt niet
overeen met het resultaat van vroe-
ger gemaakte analyses. Ik zou het op
prijs stellen dat de gegevens waarop
de Minister zijn uitspraak steunt ken-
baar zouden gemaakt worden zodat
ze ook kunnen vergeleken worden
met de resultaten van eerder uitge-
voerde analyses ; dat lijkt me belang-
rijk in het kader van het dossier over
de Callemoeievijver waar de Execu-
tieve zich thans mee bezighoudt.

Zoals de Minister weet is in verband
met de Callemoeievijver enige tijd
geleden door de Minister van Leef-
milieu in beroep een besluit tot het
toekennen van een vergunning voor
deze vijver vernietigd. Bovendien
heeft de gemeente Nazareth zelf een
BPA laten opmaken om het gebied
rond de put om te vormen tot een
natuurgebied. Volgens een persbe-
richt uitgaande van zijn kabinet ver-
klaarde de Minister van Leefmilieu
destijds dat er geen exploitatiever-
gunning voor een slibstort zou komen
en dat hij de gebiedswijziging ten vol-
le steunde. De Minister was zelfs be-
reid subsidies toe te kennen voor die
gebiedswijziging. Dit wetende stel ik
mij toch vragen bij de nieuwe aan-
vraag voor de exploitatie van een
slibstort in de Callemoeievijver. Ik
vraag mij ook af wat voor zin het
heeft nog een nieuwe MER-studie te
vragen als diverse Ministers van de
Executieve reeds een duidelijk stand-

punt hebben ingenomen, dat erop
neerkomt dat daar geen slibstort kan
aanvaard worden.

In het milieubeleidsplan worden er
wel alternatieven naar voor gescho-
ven met betrekking tot het storten
van baggerslib, met name niet bagge-
ren in afwachting van een versnelde
sanering van de lozingen. Ik dring
erop aan dat die alternatieven ten-
minste worden onderzocht in de Exe-
cutieve in overleg met de Minister
van Leefmilieu en dat prioriteit
wordt gegeven aan een versnelde sa-
nering van de lozingen, meer bepaald
voor het Leiewater.

Tenslotte meen ik dat de beslissing
tot het sluiten van het sas van Astene
onrechtstreeks aanleiding geeft tot
het versneld dichtslibben van de
Leie, althans in het gebied vóór het
sas. Nochtans hadden in vroegere
studies zowel het Bestuur van Water-
wegen als de GOMOV hiervoor ge-
waarschuwd. Die versnelde dichtslib-
bing zou dan volgens hen aanleiding
geven tot de noodzaak om meer te
baggeren.

Mijnheer de Minister, meent u ook
niet dat uw beslissing om het sas van
Astene te sluiten voor een stuk, ik
zeg niet geheel, verantwoordelijk is
voor een versneld dichtslibben van de
Leie waardoor er behoefte is aan een
grotere bergingsruimte voor de bag-
gerspecie.

De Voorzitter
het woord.

: De heer Denys heeft

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik wil even
aansluiten bij wat collega Lisabeth
heeft gezegd. Wij hebben via de pers
vernomen dat de behandeling van het
dossier om slib te mogen storten in
de Callemoeievijver werd uitgesteld
omdat er een MER-verplichting werd
gevraagd. Wij verheugen ons daar-
over. Het heeft ons eigenlijk een wei-
nig verrast dat de Minister van Open-
bare Werken het dossier opnieuw
heeft aangekaart bij de Executieve.
Er was immers eerst een weigering
van Minister Waltniel om in beroep
een bouwvergunning af te leveren.
Vervolgens was er een weigering van
Minister Kelchtermans om een ex-
ploitatievergunning te geven. On-
danks het feit dat de gemeente Naza-

reth, zoals collega Lisabeth heeft ge-
zegd, een aanvraag heeft ingediend
om dit gebied om te vormen tot een
natuurgebied en ondanks massaal
protest vanuit de basis - er werden
meer dan 10.000 namen op een peti-
tielijst verzameld - blijft u voorstel-
len dit gebied te gebruiken als stort-
plaats voor het slib van de Leie en
het Noorderkanaal.

Het slibprobleem is een immens pro-
bleem dat wij niet zomaar naast ons
kunnen leggen. Wij hebben u tijdens
vroeger gehouden interpellaties ge-
steund inzake de alternatieve voor-
stellen. Ik meen dat het slibprobleem
langs die weg moet worden aange-
pakt. Eerst en vooral moet men aan
de bron trachten zoveel als mogelijk
slib te vermijden. In tegenstelling
met de Groenen hebben wij ook al-
tijd gezegd dat u middelen moet uit-
trekken om te kijken naar alternatie-
ve vormen van verwerking. Wij zijn
er voorstander van dat uw proefstort
in gebruik wordt genomen. Wij zijn
ook voorstander van alternatieve ver-
werkingsvormen zoals hydrocyclona-
ge, zeefbandpersen en dergelijke.

Ondanks al de steun die u op dat
terrein krijgt blijft u vasthouden aan
de Callemoeievijver als stortplaats.
Ik heb de indruk dat u, mijnheer de
Minister, blindelings het advies blijft
volgen van uw administratie. Het is
uw goed recht naar uw administratie
te luisteren. In dat dossier zoekt zij
echter naar de gemakkelijkste oplos-
sing. Ik vraag u naar de moeilijkste
oplossing te zoeken. De alternatieve
voorstellen zijn inderdaad het moei-
lijkst te realiseren. Het moet echter
verleden tijd zijn dat in Vlaanderen
hectaren en hectaren grond worden
opgeofferd alleen al om het slibpro-
bleem op te lossen. Alle middelen en
mankracht moeten worden ingezet
om de alternatieve oplossingen na te
streven.

Mijnheer de Minister, wij vragen u
dan ook uit te kijken naar een andere
manier om het slib te verwerken dan
het te storten in de Callemoeievijver.

De Voorzitter : De heer Deneir heeft
het woord.

De heer A. Deneir (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, het voor-
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Deneir
deel van de derde in rij te zijn is na-
tuurlijk dat hij zich, eventueel met
enige nuanceringen, kan aansluiten
bij de voorgaande sprekers en zich
kan beperken tot de vraagstelling.

Mijnheer de Minister van Leefmilieu,
wij hebben in de krant gelezen dat
het dossier is uitgesteld, dat het han-
gende blijft. Eén algemene vraag vol-
staat. Wat werd er concreet beslist
inzake de toekomst van de Calle-
moeievijver ? Wordt deze plaats een
stortplaats of niet ? Wat zal er con-
creet gebeuren om een oplossing te
vinden indien de stortplaats er niet
komt en indien ze er wel komt, welke
maatregelen zijn dan reeds geno-
men ?

De Voorzitter : Minister Sauwens
heeft het woord.

Minister J. Sauwens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, ik dank de vragenstellers om-
dat zij mij de gelegenheid geven enig
licht te werpen op dit complexe dos-
sier dat in het verleden in de streek
enige beroering heeft veroorzaakt.
Het dossier dat thans in behandeling
is, is een ander dossier dan het dos-
sier dat binnen de administratie en
op ministerieel vlak door mijn colle-
ga’s werd behandeld in de periode
eind 1989 begin 1990.

Sta mij toe het probleem van het bag-
gerslib te situeren. Het afzetten van
een bepaalde sliblaag is een natuur-
lijk fenomeen. Het gaat om zeer om-
vangrijke hoeveelheden. Iemand
vroeg zich af of het sluiten van de
stuw te Astene niet de reden was
waarom er daar een bijzondere slib-
afzetting is. Dat is niet zo, integen-
deel. In stilstaand water is er geen
slibafzetting. Het beste voorbeeld is
het kanaal Kortrijk-Bossuyt waar
reeds tientallen jaren niet werd ge-
baggerd omdat er geen doorstroming
en dus ook geen slibafzetting is. In
de Leie zelf en op het afleidingska-
naal van de Leie is er een afzetting
van 160.000 kubieke meter slib per
jaar. Het enorme probleem waar wij
voor staan is ervoor te zorgen dat
deze rivier bevaarbaar blijft. Het be-
lang daarvan voor West-Vlaanderen
wordt onder meer geïllustreerd door
het Verkeer- en Vervoersplan Vlaan-
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deren dat aangeeft dat het hier om
één van de grote assen gaat naar
voornamelijk de Westvlaamse voe-
ding- en bouwindustrie die in belang-
rijke mate door de binnenvaart wor-
den bevoorraad. Ik heb de cijfers op-
gevraagd. Er was meer dan 4,3  mil-
joen ton trafiek in 1989. Dit groeit
aan met meer dan 400 ladingen per
jaar en tot 11.000 vrachten per jaar.
Wij weten pas waarover wij spreken
indien men het equivalent aan
vrachtwagens ernaast plaatst. We ko-
men aan een totaal van 730 20-ton-
ners per dag, zes dagen per week.
Dit wil zeggen dat méér dan één
vrachtwagen per minuut door de bin-
nenvaart van de weg wordt gehaald.
Dat equivalent gaat via de binnen-
vaart richting West-Vlaanderen en
Noord-Frankrijk. Wij willen de situa-
tie niet meemaken die men op dit
ogenblik ondervindt op het zeeka-
naal ten zuiden van Brussel dat zo is
aangeslibt dat er vrijwel geen scheep-
vaart meer mogelijk is, te meer om-
dat er een schaalvergroting is binnen
de scheepvaart, maar dat is een ander
probleem.

Men moet ervoor zorgen dat er wordt
gebaggerd. Vroeger was dit geen pro-
bleem. De boeren vochten om dit slib
te verkrijgen. Het was een vruchtba-
re grondverbeteraar. Slechts de jong-
ste jaren is men gaan beseffen dat de
permanente ongecontroleerde lozin-
gen van het verleden gedurende vele
tientallen jaren in belangrijke mate
de oorzaak zijn van de vervuiling van
de baggerspecie.

U hebt gevraagd naar de kwaliteit
van het Leiewater. Ik heb mij daar-
over niet uit te spreken want dat valt
onder de bevoegdheid van Minister
Kelchtermans. Ik heb wel gezegd dat
OVAM de baggerspecie die daar
wordt weggehaald catalogeert onder
licht verontreinigd tot verontreinigd.

Het betreft geen zwaar verontreinigd
materiaal, want dan zouden wij met
een andere stortproblematiek gecon-
fronteerd worden en in een ander
vergunningssysteem terechtkomen.
Het gaat wel om ontzaglijke hoeveel-
heden die met het oog op de kostprijs
in de onmiddellijke omgeving moe-
ten worden opgevangen. De heer
Denys heeft gelijk wanneer hij zegt
dat wij verder moeten zoeken. Hier
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werd reeds een debat gevoerd over
alternatieve vormen van verwijde-
ring, behandeling en verwerking. Ik
wijs er toch ook op dat wij dit jaar,
ondanks de budgettaire moeilijkhe-
den, het project Geuzenhoek hebben
opgezet. Hieraan hangt een prijs-
kaartje van 70 miljoen frank en waar-
schijnlijk bedraagt de totale kostprijs
met inbegrip van een aantal grond-
werken 100 miljoen. Voor dit prqject
bestaat overigens internationale be-
langstelling. Op het terrein zelf, in
de buurt van het kanaal Gent-Ter-
neuzen, zoeken wij de beste vorm om
de vervuilde materie te scheiden van
de grote hoeveelheid slib, zand en
andere natuurlijke materialen. De re-
sultaten van dit project verwachten
wij echter pas over twee jaar. Intus-
sen is er geen pasklaar alternatief.
Een mogelijk alternatief is het afval-
eiland, maar dit is onbetaalbaar en
ook om een aantal andere redenen
niet interessant. We moeten er reke-
ning mee houden dat het voor heel
Vlaanderen gaat om een nog veel
grotere hoeveelheid baggerspecie
dan de 4,5 miljoen m3 van de Leie en
het Afleidingskanaal. De totale hoe-
veelheid voor Vlaanderen bedraagt
bijna tienmaal zo veel. Het is bijna
niet meer mogelijk dit alles aan land
te bergen en er moeten dus andere
oplossingen worden gezocht.

Ons bestuur heeft het initiatief geno-
men om samen met alle betrokken
instellingen een volledig onderzoek
te organiseren naar alle mogelijke
terreinen in de buurt en in de verdere
omgeving die in aanmerking kunnen
komen. De diensten van OVAM,
van de Waterzuiveringsmaatschappij,
van de Maatschappij voor Water-
voorziening, van de universiteit van
Gent en van ons eigen bestuur zijn
in wetenschappelijke rapporten eens-
gezind tot de conclusie gekomen dat
de aquatische berging, de berging in
stilstaand water, i n  e e n  zandwin-
ningsput vlakbij een druk bereden
autosnelweg inderdaad de meest ge-
schikte is. Wij spreken hier dus niet
over een natuurgebied. Nu moeten
wij nog de verantwoordelijkheid ne-
men om een beslissing te treffen. De
huidige capaciteit van de kleinere
stortplaats die nu nog gebruikt wordt
is slechts voldoende voor vijf tot zes
maanden. Wij moeten nu voorzorgen
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Sauwens
nemen om volgend jaar de Leie, de
derde belangrijkste binnenscheep-
vaartweg  van Vlaanderen, bevaar-
baar te houden, om tal van redenen
die nog versterkt worden door het
huidige mobiliteitsprobleem. Er is
een groot verschil tussen het dossier
dat eind vorig jaar werd ingediend en
het huidige dossier. Wij weten dat de
hele omgeving bezorgd is over een
eventuele bezoedeling van het grond-
water. De berging zou gebeuren bo-
ven een zeer vaste kleilaag. Het pro-
bleem van bezoedeling rijst dus niet
onmiddellijk. Ook al is bescherming
dus niet echt nodig, toch zijn wij be-
reid rond het hele gebied een beto-
nietwand op te trekken, zodat wij zo
goed als zeker zijn dat er totaal geen
bezoedeling van de andere grondla-
gen mogelijk is. Wij hebben dit ook
in ons voorstel aan de Executieve op-
genomen. Uitloging van een aantal
zware metalen gebeurt overigens veel
minder snel in stilstaand water dan
in het stromend water van de Leie.
Men spreekt vaak over een natuurge-
bied. Edgar Kuyken, de directeur
van het Instituut voor Natuurbe-
houd, heeft over dit gebied gepubli-
ceerd. Er wordt één soort eend, na-
melijk de tafeleend in dit gebied aan-
getroffen. Omdat het een zeer diepe
poel van zeven tot negen meter is, zit
er ook geen vis in het water. Dit is
dus een arm biotoop.

Op basis van wetenschappelijke rap-
porten die mij op dit ogenblik worden
overgemaakt durf ik stellen dat het
voorstel om de waterpas in stand te
houden, het benedenniveau van de
vijver op te trekken - met dien ver-
stande dat er slechts een beperkte be-
roering zal zijn tijdens de werken
door jaar na jaar een bepaalde laag
meter per meter horizontaal uit te
spreiden en hopend dat intussen de
waterzuivering zo ver is gevorderd
dat de laatste lagen helemaal niet
meer vervuild zullen zijn - ertoe zal
leiden dat wij een vijver bekomen
met een vrij grote oppervlakte, met
een bodem van maximum twee me-
ter, wat een verrijking van het na-
tuurlijk biotoop zal betekenen. Ik
weet dat daarrond  heel wat vragen
rijzen en het verheugt mij dat u mij
de kans heeft gegeven - ook al is
het zonder dossier, want dat mag on-
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In haar actuele vraaR tot Minister T. Kelchtermans (CVP) laakte mevrouw F.
Brepoels (VU) de betrokkenheid van enkele Parlementsleden bij een recente klop-
jacht in het Schulensbroek te Herk-de-Stad, wat PVV-Volksvertegenwoordiger A.
Vreven prompt deed reageren om een persoonlijk feit te beslechten

der geen enkel beding -, duidelijk
te maken dat wij de milieuproblemen
in het algemeen en zeker de comple-
xe problematiek van de berging of
behandeling van baggerspecie op een
serieuze wijze aanpakken. Dit moet
gebeuren op een beredeneerde, ge-
nuanceerde en zakelijke manier. Ik
meen dat mijn voorstel aan de Execu-
tieve waardevol is en een uitweg
biedt voor de berging van de bagger-
specie in de eerstvolgende jaren zon-
der dat dit de omgeving bezwaart en
dit aan betaalbare voorwaarden. Ik
meen dat het steekspel dat zich vorig
jaar en in het begin van dit jaar heeft
ontwikkeld tussen een aantal dien-
sten van de Vlaamse Gemeenschap
helemaal geen zin heeft. Ik heb de
Vlaamse Executieve gevraagd hier-
omtrent een principiële beslissing te
nemen omdat het werkelijk onzinnig
is dat de Ministers zich tegenstrijdig
zouden opstellen.

De Executieve heeft gisteren aan dit
dossier een beraadslaging gewijd.
Zoals mijn dienst voorstelde heb ik
meer om politiek-psychologische re-
denen beslist een milieueffectenrap-
port te laten opstellen alhoewel dit
dossier niet MER-plichtig is, wat op
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zich reeds betekent dat de ingreep
niet zo drastisch is als men soms doet
veronderstellen. Wij zullen dit mi-
lieueffectenrapport afwachten en ik
zal dan nadien een geactualiseerd
dossier aan de Executieve voorleg-
gen.

Mijnheer Denys, u verweet mij dat
ik mijn administratie te slaafs volg.
Ik meen dat dit een goed dossier is
dat op een wetenschappelijke wijze
is onderbouwd en ons uit de slogan-
matige benadering van een heel com-
plex probleem haalt.

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.
Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, ik
vul enkel aan wat mijn collega van
Openbare Werken heeft gezegd met
betrekking tot het inhoudelijke van
het dossier en de door hem aange-
haalde argumentatie. Dit dossier
werd trouwens door hem aan de
Vlaamse Executieve voorgelegd.
Collega Deneir stelde een heel pre-
cieze vraag inzake de toekomstige rol
van de Callemoeievijver. Hij vroeg
of men bij de huidige bestemming
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T. Kelchtermans

bleef. Ook collega Denys stelde de
vraag of er reeds sprake was van een
bestemmingswijziging. De Vlaamse
Executieve heeft met betrekking tot
dit dossier niets beslist. Dit wil zeg-
gen dat het dossier als dusdanig
moest worden aangevuld. Zoals col-
lega Sauwens heeft gezegd was er
enige betwisting over het feit of hier
al dan niet de MER-plicht diende
toegepast. Collega Waltniel, bevoegd
voor de Ruimtelijke Ordening,
meende van wel. Ik vond dit bijzon-
der gewenst. Het leek dus aangewe-
zen dit dossier te vervolledigen ten-
einde een eventuele beslissing te kun-
nen nemen. Er werd evenmin een
principiële beslissing genomen. Er is
dus niets ongedaan gemaakt met be-
trekking tot de standpunten die in het
verleden werden ingenomen. Dit .
blijkt ook uit het antwoord van colle-
ga Sauwens.

Er is trouwens een procedure, ener-
zijds voor de bouwvergunning en an-
derzijds voor de exploitatievergun-
ning, die onafhankelijk van de
Vlaamse Executieve verloopt. Minis-
ter Waltniel heeft op 28 november
1989 in dat verband in hoogste be-
roep een negatieve beslissing geno-
men voor de bouwvergunning. Ik heb
dat op mijn beurt gedaan op 28 de-
cember 1989 voor de exploitatiever-
gunning. Het zal dus nu ook zo zijn
dat van zodra het dossier is vervolle-
digd er een bouw- en exploitatiever-
gunning aanwezig moet zijn.

Ik blijf bij mijn standpunt dat de eco-
logische waarde van het gebied, de
biotopen, onder geen enkele voor-
waarde in het gedrang mag worden
gebracht door om het even welke in-
greep die daar zou gebeuren. Het
MER-rapport zal daarover uitsluitsel
moeten geven. Ik onderschrijf wat
werd gezegd omtrent de slibverwer-
king. Ik ben van oordeel dat het on-
derzoek naar alternatieve verwer-
kingsmogelijkheden van slib een ver-
hoogde aandacht moet krijgen. Van
mijn kant kan dat met het milieutech-
nologie-impulsprogramma waarvoor
wij initiatieven zulen voorstellen. Ik
denk dat daarmee het dossier zeer
precies is afgerond op het niveau van
de besluitvorming. Ik denk dat het
goed is mijn collega van Ruimtelijke
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Ordening eraan te herinneren dat hij
destijds, samen met mij, de toezeg-
ging heeft gedaan dat dit gebied, dat
nu een bestemming heeft als indus-
triezone, zou worden omgevormd tot
natuurzone. Deze bestemmingswijzi-
ging vraagt dan uiteraard ook een
wijziging van het gewestplan.

De Voorzitter : De heer Lisabeth
heeft het woord.

De heer C. Lisabeth : Mijnheer de
Voorzitter, ik dank beide Gemeen-
schapsministers voor hun antwoord.
Ik zou de Minister van Openbare
Werken nog willen vragen of hij de
gegevens in verband met het al dan
niet sterk verontreinigd zijn van het
slib beschikbaar kan stellen. Er werd
in dat verband verwezen naar het ad-
vies van OVAM, maar er zijn in het
dossier daarover geen gegevens toe-
gevoegd. Zelf heb ik verwezen naar
de studies van het Bestuur van Wa-
terwegen en van de GOMOV die wel
aantonen dat het sluiten van het sas
van Astene een versneld baggeren
noodzakelijk zal maken. Ik raad aan
deze studies te onderzoeken omdat
het voor deze aangelegenheid be-
langrijk is om over zoveel mogelijk
concrete en juiste gegevens te be-
schikken.

De Voorzitter
het woord.

: De heer Denys heeft

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, het antwoord van Minis-
ter Kelchtermans stelt mij meer ge-
rust dan het antwoord van de Minis-
ter van Openbare Werken, die zich
volgens mij nogal laatdunkend uitlaat
over de natuurwaarde van de Calle-
moeievijver. Het gaat inderdaad om
een gebied dat slechts zeer recente-
lijk, en door de natuur zelf, is uitge-
groeid tot een gebied waaraan enige
natuurwaarde moet worden gehecht.
Wij zullen met veel aandacht het mi-
lieueffectenrapport bekijken en ik
ben het met de heer Lisabeth eens
dat het zeer interessant zou zijn in-
dien wij over deze bijkomende gege-
vens konden beschikken.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Slibstort Callemoeievijver Nazareth
Veiligheid Ring rond Waregem

Actuele vraag van de heer M. Olivier
tot de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare
Werken en Verkeer, over maatrege-
len betreffende de veiligheid op de
Ring rond Waregem

De Voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Olivier tot
de heer Sauwens, Gemeenschapsmi-
nister van Openbare Werken en Ver-
keer, over maatregelen betreffende
de veiligheid op de Ring rond Ware-
gem.

De heer Olivier heeft het woord.

De heer M. Olivier (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de jongste
weken is Waregem getroffen door
een reeks van bijzonder zware onge-
vallen. Er vielen op de zeer gevaarlij-
ke kruispunten van de Ring rond Wa-
regem vier doden, waaronder twee
tieners.

U begrijpt dat er enorme beroering
is, niet alleen bij de familie van de
slachtoffers maar ook bij de schooldi-
recties,  de schoolraden, het gemeen-
tebestuur, de ganse bevolking. Die
beroering is stilaan aan het omslaan
in een bepaalde vorm van woede.

Ik veronderstel dat de Minister van
Openbare Werken en Verkeer op de
hoogte is van deze situatie. Om Wa-
regem werden verschillende sugges-
ties gedaan om de veiligheid beter te
waarborgen. Ik denk aan het beper-
ken van de rijstroken, gearceerde
stroken, het voorsorteren en het aan-
brengen van verkeerslichten op de
bijzonder gevaarlijke knooppunten.

De vraag is of het niet aangewezen
is om met alle betrokkenen - het
gemeentebestuur en de schooldirec-
ties, de ouderraden - een vergade-
ring te beleggen teneinde na te gaan
welke maatregelen binnenkort en
dringend kunnen worden genomen
om aan de zware verkeersongevallen
een einde te stellen.

De Voorzitter : Minister Sauwens
heeft het woord.

Minister J. Sauwens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, het pro-
bleem dat de heer Olivier aanhaalt
voor de gemeente Waregem doet
zich jammer genoeg voor op veel
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Sauwens
plaatsen van ons land. De ongevallen
die .zich op de Ring rond Waregem
hebben voorgedaan, zijn illustratief
voor het failliet van het verkeers- en
wegenbeleid dat in de voorbije de-
cennia is gevoerd.

Het is een collectief gegeven maar de
gemeentelijke inbreng is niet onbe-
langrij k. Er is recent een wijziging
gebracht aan het verkeersplan wat
verkeersstromen tot gevolg had en
onder meer een verzwaring van de
verkeersdrukte.

Mijnheer Olivier, uw vraag is in feite
een pleidooi voor wat ik heb voorge-
steld aan de federale Regering, na-
melijk om op de twee maal twee-we-
gen drastische, algemene en structu-
rele maatregelen inzake snelheids-
verlaging te nemen eerder dan dat de
beleidsverantwoordelijken als een
soort brandweerman ingaan op het
actuele gegeven van een reeks zware
verkeersongevallen.

Daarom heb ik in de maand april een
aantal omzendbrieven rondgestuurd.
De rijvakbreedte zal worden terugge-
bracht en aangepast aan de snelheid
die er wordt opgelegd.

Uw vraag is er aanleiding toe dat de
aanpassingen in Waregem in de eer-
ste fase worden uitgevoerd. De rij-
vakbreedte op de Ring, waar een
snelheidsbeperking is tot 60 kilome-
ter per uur, zal worden versmald tot
3 meter in plaats van 3,5 meter.
Eventueel zullen wij ook het aantal
rijvakken verminderen.

Ik wens nu niet vooruit te lopen op
de maatregelen die zullen worden ge-
nomen maar de kruispunten zullen
worden versmald. Maatregelen zul-
len in het algemeen in West-Vlaande-
ren worden uitgevaardigd en worden
nu reeds door de diensten voorbe-
reid.

Mijn diensten hebben het initiatief
genomen om een vergadering te be-
leggen met het gemeentebestuur. Die
vergadering vindt plaats op maandag
22 oktober in overleg tussen de in-
stanties die het verkeers- en infra-
structuurbeleid moeten coördineren,
namelijk de gemeente en de Vlaamse
Gemeenschap. Er zal worden ge-
zocht naar oplossingen.

De maatregelen kunnen verregaand
en drastisch zijn. Daarvan ben ik
voorstander maar ik wens de maatre-
gelen te laten onderzoeken door mijn
diensten.

Ik pleit bovendien voor maatregelen
met eenvoudige en goedkope midde-
len eerder dan voor een lange-ter-
mijnplanning die, door de tientallen
miljoenen die dit zal kosten, slechts
binnen enkele jaren kan worden ge-
realiseerd.

Ik herhaal dat het probleem van de
vele dodelijke slachtoffers op onze
wegen ons ten zeerste bezighoudt.
Wij hebben de directeurs van de pro-
vinciale diensten van de wegen de
strikte opdracht gegeven zo snel mo-
gelijk op te treden waar het kan,
maar vooral algemene maatregelen
te treffen zoals de beveiliging van
fietspaden en de betere afscheiding
tussen fietsstroken en de rijweg voor
auto’s. Het is beter dergelijke maat-
regelen preventief te nemen dan in
te gaan op plotselinge panieksituaties
bij de bevolking.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

INTERPELLATIES (Regl. art. 76)

Interpellatie van de heer J. Geysels
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over mogelijke vrijstelling van mi-
lieuhefflngen

De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Geysels tot
de heer Theo Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over mogelijke vrijstelling van mi-
lieuheffingen.

De heer Geysels heeft het woord.

De heer J. Geysels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, dames en heren, twee dagen ge-
leden, bij de feestelijke opening van
het tiende werkjaar van de Vlaamse
Raad, hebben verschillende sprekers

erop gewezen dat het Parlement als
wetgevende en controlerende instan-
tie zware tijden doormaakt en moet
opboksen tegen de overmacht van de
uitvoerende macht.

Eén van de middelen die deze Raad
tot haar beschikking heeft om haar
controlerende taak te kunnen uitoe-
fenen zijn de schriftelijke vragen. Het
minimum dat de wetgever mag ver-
wachten is dat op de vragen juist en
volledig wordt geantwoord, zeker als
het vragen betreft die tot doel heb-
ben te controleren of de wet op een
correcte manier wordt toegepast.
Welnu, ik heb sterke aanwijzing&
dat dit niet gebeurd is met betrekking
tot schriftelijke vragen die aan de Mi-
nister werden gesteld over mogelijke
vrijstellingen van de milieuheffing
aan bedrijven. Voor onze fractie is
dit niet zomaar een fait-divers. Dat
is een test-case voor ministeriële
deontologie, voor de correcte ver-
houding tussen wetgevende en uit-
voerende macht. Wat hier op het spel
staat is de geloofwaardigheid van het
Parlement.

Ik resumeer de feiten zeer kort. Op
26 maart van dit jaar vroeg ik de Mi-
nister, via een schriftelijke vraag, of
er in het verleden vrijstelling van mi-
lieuheffing werd verleend aan bedrij-
ven. Zo ja, het aantal per jaar, de
betreffende bedrijven en de motive-
ring voor deze ontheffing. In het Bul-
letin van 14 mei 1990 antwoordt de
Minister dat de VMZ geen enkele
vrijstelling heeft gegeven.

Omdat de vraag betrekking had op
alle milieuheffingen en de Minister
slechts een antwoord gaf over de wa-
terzuivering, herhaal ik op 9 juli de
vraagstelling en vraag ik naar vrijstel-
lingen die de OVAM heeft gegeven.

In het Bulletin van Vragen en Ant-
woorden van 27 augustus 1990 ant-
woordt de Minister dat er geen enke-
le vrijstelling van milieuheffing is ver-
leend aan bedrijven.

Op 25 september brengt de krant De
Morgen een dossier uit waaruit blijkt
dat aan ten minste vijf bedrijven zul-
ke vrijstelling werd verleend, en dat
aan minstens één bedrijf een kwijt-
schelding werd verleend van een ad-
ministratieve boete voor het niet-be-
talen van de milieuheffing.
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Geysels

De vraag die dan opduikt is : waarom
heeft de Minister, als de gegevens
van De Morgen juist zijn, dit niet ver-
meld in zijn antwoorden op de schrif-
telijke vragen ? Werd hij verkeerd
geïnformeerd door zijn diensten ?
Heeft hij informatie niet gekregen, of
heeft hij informatie achtergehou-
den ? In beide gevallen is hij echter
verantwoordelijk en zet hij de Raad
in haar controlerende functie voor
schut.

Op 26 september lezen we in dezelf-
de krant de repliek van de Minister
op de opmerkingen in De Morgen.
Belangrijk in dat antwoord van de
Minister zijn volgende elementen :

- hij ontkent niet dat er vrijstellin-
gen werden gegeven ;

- hij is van mening dat de Vlaamse
Raad wél correct is voorgelicht aan-
gezien alle vrijstellingen op een for-
meel-wettelijke manier werden ver-
leend ;

- hij meent geen informatie te moe-
ten verschaffen over particuliere be-
drijven en verwijst hier naar het
Reglement van de Vlaamse Raad
met betrekking tot de schriftelijke
vragen.

Het is dit antwoord dat mij nog meer
verontrust dan de oorspronkelijke
onthullingen van de krant De Mor-
gen, dit om twee redenen.

Ten eerste, ik heb gevraagd of er vrij-
stellingen verleend werden, niet of er
onwettelijke vrijstellingen werden
verleend. De argumentatie dat alle
vrijstellingen conform de wet waren,
doet niets ter zake. Meer nog, het is
de plicht van de uitvoerende macht
de wetten, de decreten toe te passen,
niet om ze te omzeilen. Trouwens,
als de vrijstellingen conform de wet
zijn, wat heeft dan de Minister weer-
houden om dat in zijn antwoord te
vermelden ?

Ten tweede, de Minister doet een be-
roep op het Reglement van de
Vlaamse Raad, met name op het ar-
tikel dat handelt over de voorwaarde-
lijke procedure voor de schriftelijke
vragen. Als deelnemer aan de Com-
missie voor de wijziging van het
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Reglement van de Vlaamse Raad ken
ik het Reglement goed. Ik ken het
artikel 73, punt 3, waarin de procedu-
re of de ontvankelijkheid van de
schriftelijke vragen is vervat. Het is
volgens mij pijnlijk dat iemand van
de uitvoerende macht een beroep
moet doen op het Reglement van de
Vlaamse Raad om niet te moeten
antwoorden op schriftelijke vragen.
Bovendien is de Minister vergeten
dat niet hij, noch de uitvoerende
macht, maar de wetgever zelf oor-
deelt over de ontvankelijkheid van
een schriftelijke vraag. Deze vraag
was ontvankelijk verklaard. Dus de
Minister was verplicht te antwoor-
den, juist te antwoorden.

Mijnheer de Minister, u hoeft dus
geenszins beroep te doen op artikel
73, punt 3 om te zeggen dat ik die
vraag niet mocht stellen. Dat neem
ik u kwalijk. Uw argument doet niets
ter zake en is misplaatst.

Ik kom nu tot mijn oorspronkelijke
vraag van maart 1990. Hopelijk zal
de Minister ditmaal een correct ant-
woord verschaffen.

Mijnheer de Minister, heeft u in ver-
band met mijn vraagstelling informa-
tie gevraagd aan uw diensten ? Zo ja,
hebben deze diensten u dan de infor-
matie verstrekt en werd in deze infor-
matie melding gemaakt van vrijstel-
lingen ? Zo ja, waarom heeft u ze
dan niet vermeld in uw antwoord ?
Zo neen, hoe komt het dan dat uw
diensten die vrijstellingen geven en u
dit niet melden indien daarover een
vraag wordt gesteld ?

Ik wens nogmaals te onderstrepen
dat mijn vraag betrekking had op
wettelijke vrijstellingen en niet op on-
wettelijke.

Waarom heeft de Minister geen mel-
ding gemaakt van de vrijstelling die
hij  zelf heeft gegeven aan een
schroothandel op 18 april 1989 ?
Daarvoor had hij toch geen informa-
tie nodig van zijn diensten ? Wat
heeft de Minister ervan weerhouden,
als toch alle vrijstellingen conform de
wet gebeurden, om deze niet bekend
te maken ? Werden misschien nog
meer vrijstellingen gegeven dan deze
die in De Morgen van 25 september
werden vermeld ? Werden er ook
door andere bedrijven dan deze in de

Vrijstelling milieuheffingen

krant vermeld, vrijstellingen aange-
vraagd ? Of werden die vrijstellingen
misschien geweigerd ? Vermits alles
dan toch conform de wet gebeurt
vraag ik mij af waarom het ene be-
drijf wel een vrijstelling bekomt en
het andere niet ?

Met welke motivatie verleende u aan
een bedrijf vrijstelling van de boete
voor het niet betalen van de milieu-
heffing ? U weet dat de wetgever sti-
puleerde dat wanneer een bedrijf
voor een bepaalde periode de milieu-
heffingen niet betaalt het een boete
kan krijgen die kan oplopen tot het
dubbele van de heffing. Ik denk aan
een bepaald bedrijf dat in de loop
van 1988 die heffing niet betaalde en
een boete moest betalen van meer
dan 4 miljoen. U heeft die toen kwijt-
gescholden. Wat motiveerde u daar-
toe ?

Mijnheer de Minister, bent u er zeker
van - dit is een zeer belangrijke
vraag - dat alle vrijstellingen in het
verleden conform de wet of het de-
creet zijn verleend ? Bent u er zeker
van dat het decreet en de wetgeving
met betrekking tot de milieuheffing
- er zijn uitzonderingen voorzien
voor bijvoorbeeld bedrijven die aan
recyclage doen - conform zijn met
de uitspraken van het Hof van Justi-
tie te Luxemburg ?

Mijnheer de Minister, dit waren een
aantal concrete vragen die voor een
deel een herhaling zijn van mijn
schriftelijke vragen. Ik zou daar
graag een precies concreet en duide-
lijk antwoord op krijgen, preciezer,
concreter en duidelijker dan in het
verleden.

Voor ons is dit een ernstige zaak. Het
zal van uw antwoord afhangen of wij,
conform artikel 56 - artikel dat u
ongetwijfeld kent - een motie, even-
tueel een motie van wantrouwen, zul-
len indienen. (Applaus bij AGA-
LEV)

De Voorzitter : Minister
mans heeft het woord.

Kelchter-

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter,
geachte collega’s, collega Geysels
komt terug op een zaak die hij onge-
twijfeld zelf heeft aangekaart bij het
dagblad De Morgen. Ik was dus ge-
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noodzaakt via dezelfde krant een ant-
woord te geven. Ik had dit niet ge-
daan indien hij de vragen hier zou
hebben gesteld. Vanzelfsprekend
staat het ieder vrij ruchtbaarheid te
geven aan een zaak waarvan men
meent dat die de nodige ruchtbaar-
heid verdient. Toch meen ik dat de
feiten hebben bewezen dat het dos-
sier en de manier waarop het werd
samengesteld voor een groot gedeel-
te op drijfzand berusten.

Vermits u precieze vragen stelt zal ik
ook precieze technische antwoorden
formuleren.

Eerst zal ik een kleine vergelijking
maken, waarvoor ik verwijs naar de
nationale wetgeving. Wanneer de
Minister van Financiën in een parle-
mentaire vraag verzocht zou worden
een lijst voor te leggen van de vrijstel-
lingen van BTW, welke door hem of
door zijn diensten werden verleend,
lijkt het mij weinig waarschijnlijk dat
die Minister zou antwoorden dat
door hem of door zijn diensten, bij-
voorbeeld aan de dokters, vrijstelling
van BTW is verleend. Nog minder
waarschijnlijk is het dat de Minister
van Financiën een nominatieve lijst
zou publiceren van personen die al-
dus een zogenaamde vrijstelling van’
BTW hebben verkregen. Nochtans
genieten de dokters in ons land vrij-
stelling van BTW, niet op basis van
een of’ andere uitzonderingsmaatre-
gel welke door de Minister van Fi-
nanciën of zijn diensten is toegepast.
Neen, zij genieten vrijstelling van
BTW, eenvoudigweg omdat hun be-
roepswerkzaamheid als arts in het
BTW-wetboek als niet-heffingsplich-
tig wordt gesteld. Ik verwijs naar de
artikelen 5 en 44 van het BTW-boek
dat hier echter niet van toepassing is,
vermits het niet tot onze bevoegdheid
behoort, maar de vergelijking gaat
perfect op. Dit probleem moet dan
ook op die wijze worden gesteld.

Een gelijkaardig fenomeen doet zich
voor, althans volgens de informatie
waarover ik beschik, in verband met
de milieuheffing. De Minister is af-
hankelijk van de informatie die hem
door zijn diensten ter beschikking
wordt gesteld, maar draagt de politie-
ke verantwoordelijkheid ervoor. Dit

wordt algemeen aanvaard. Dit geldt
ook voor het onderwerp waarop de
schriftelijke vraag en de interpellatie
van de heer Geysels betrekking heb-
ben.

Heel dit zogenaamd incident is dan
ook te herleiden tot een spijtig mis-
verstand.

Het antwoord op de vragen van de
heer Geysels staat immers in het de-
creet zelf en de steller welke het ant-
woord op de schriftelijke vraag heeft
voorbereid - onder mijn verant-
woordelijkheid - is er, wellicht on-
bewust doch kennelijk onterecht, van
uitgegaan dat het decreet zelf vol-
doende bekendheid genoot in hoofde
van de vraagsteller.

Door het decreet zelf van 22 oktober
1986, waarbij de milieuheffingen zijn
ingesteld, werden immers een aantal
activiteiten vrijgesteld van milieuhef-
fing. De bedoeling van de wetgever
was hergebruik, terugwinning en re-
cyclage aan te moedigen. Meer be-
paald werden zij door artikel 47, 8 3,
van voormeld decreet vrijgesteld, dit
wil zeggen dat zij niet heffingsplichtig
zijn. Ik citeer dan ook artikel 47, 0 3
letterlijk : Van de milieuheffing zijn
vrijgesteld :

a. het verwijderen van afvalstoffen
bij wijze van verwerking noodzake-
lijk voor en leidend tot het herge-
bruik, het terugwinnen of recycling
van materialen en grondstoffen, voor
de volgende categorieën afvalstof-
fen ;

1. inerte afvalstoffen ;
2. metaalslakken en metaalschroot ;
3. vliegassen ;
4. houtafval ;
5. gipsafval ;
6. slachtafval ;
7. slib van waterbehandelingsinstalla-
ties ;
8. autobanden ;
9. isolatiematerialen ;
10. industriële afvalstoffen ;
ll. selectief ingezamelde huishoude-
lijke afvalstoffen.

b. 1. het ophalen van voertuigwrak-
ken en schroot op terreinen bij recu-
peratiebedrijven, als voorraad voor
de continue werking ;

2. het opslaan van autobanden op

terreinen bij hersporings- of
tingsbedrijven ;

hergie-

3. het opslaan van afvalstoffen op
containerparken en het composteren
van tuin- en snoeiafval op deze par-
ken ;

4. het gebruik van afvalolie als gere-
geneerde olie of als niet-verontreinig-
de brandstof. Einde citaat.

Ik wil hierbij toch onderstrepen dat
vraag nr. 342 van de heer Geysels
betrekking had op vrijstellingen en,
ik onderlijn, door de OVAM of door
mijzelf als voogdijminister verleend.
Zoals uit punt 1 blijkt, worden de
zogenaamde vrijstellingen, waarover
het in de persberichten gaat, niet
door de OVAM verleend, maar zijn
het daarentegen activiteiten die niet
heffingsplichtig zijn ingevolge letter-
lijke vermelding in het decreet zelf,
zoals goedgekeurd door de Vlaamse
Raad.

Dat is de juiste uitleg : ze zijn niet
heffingsplichtig ; bijgevolg zijn zij
zonder voorwerp wanneer er een hef-
fing gebeurt, het woord vrijstelling is
dus op een andere manier te interpre-
teren dan u de indruk wil verwekken.

Het betreft dus rechten van de be-
trokken vergunninghouder op basis
van voorzieningen in de wet en niet
om gunsten door de administratie al
dan niet toe te kennen. Gans deze
zaak berust dus kennelijk op een mis-
verstand. De brieven geciteerd in de
pers zijn antwoorden op verzoeken
van exploitanten omtrent informatie
inzake vrijstelling. Meer bepaald
wordt hierin gevraagd of zij ressorte-
ren onder de vrijstellingen bedoeld in
artikel 47, 0 3.

Voor zover zulks het geval is bevesti-
gen de antwoorden van OVAM de
door de wetgever verleende vrijstel-
ling. Ik ben tot deze conclusie geko-
men, op basis van de resultaten van
een onderzoek uitgevoerd door de
dienst Milieuheffingen van de
OVAM. Hieruit blijkt dat :

ten eerste, in tientallen gevallen heeft
de vergunninghouder aan de OVAM
de vraag gesteld of zijn activiteit res-
sorteerde onder de vrijstellingen,
voorzien in art. 47, 8 3 van het de-
creet van 22 oktober 1986. Voor
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zover dit het geval was werd door de
OVAM de wettelijk voorziene vrij-
stelling bevestigd ;

ten tweede, in tientallen gevallen
heeft de vergunninghouder dergelij-
ke vraag niet gesteld, en ook geen
afgifte gedaan. Hieruit kan afgeleid
worden dat de vergunninghouder, na
lectuur van art. 47, 0 3, zelf tot de
conclusie was gekomen dat zijn acti-
viteiten vrijgesteld waren van milieu-
heffingen.

Ik wens er evenwel op te wijzen dat
in één enkel dossier door de toenma-
lige bevoegde bestuursdirecteur een
vergissing werd begaan in die zin dat
aan de vergunninghouder bij schrij-
ven van 29 januari 1988 werd gemeld
dat hij ressorteerde onder de vrijstel-
lingen zoals vermeld in art. 47, 8 3.

Bij schrijven van 18 januari 1989
werd door de OVAM deze vergissing
rechtgezet. De bewuste vergunning-
houder werd erop gewezen dat hij,
in tegenstelling tot wat vermeld was
in vroegere briefwisseling, wel dege-
lijk aan de milieuheffing zoals voor-
zien in art. 47,s  2, b, 2, onderworpen
was.

Op deze brief heeft de betrokken
vergunninghouder gereageerd en ge-
wezen op het schrijven van 29 januari
1988 waarin werd bevestigd dat hij
ressorteerde onder de vrijstellingen
vermeld in art. 47, 0 3, en waardoor
hij bijgevolg aan zijn kliënten geen
milieuheffing had doorgerekend.
Daarop werd door de OVAM gesteld
dat betrokkene milieuheffing ver-
schuldigd was vanaf 18 januari 1989
en werd hij aangemaand om de nodi-
ge aangiften te doen.

Tevens werd in dit geval afgezien van
de invordering van de milieuheffin-
gen voor de periode daaraan vooraf-
gaand gezien de brief waar ik naar
gerefereerd heb.

Tenslotte wens ik de heer Geysels
duidelijk te wijzen op het feit dat de
invoering van de milieuheffingen op
afvalstoffen een vrij recente materie
en wetgeving is, die bovendien zeer
specifiek is. Duidelijke kant- en klare
oplossingen voor alle gestelde pro-
blemen zijn derhalve ook niet zó van-
zelfsprekend.
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Inzake de vrijstelling van bepaalde
boeten, kan ik u mededelen dat in-
houdelijk het geschil met het betrok-
ken bedrijf, het bedrijf Stallaert, een
rechtstreeks gevolg was van een dis-
cussie tussen de heffingsplichtige vo-
lumes, tussen OVAM en Stallaert.

Hierbij ging OVAM uit van een glo-
baal volume gestort bouwafval, waar-
van Stallaert evenwel heeft kunnen
bewijzen dat een gedeelte - precies
427.655 m3,  volgens de gegevens die
mij daarover zijn ter beschikking ge-
steld - van het door het OVAM ge-
hanteerde cijfer, met name 859.655
m3,  reeds gestort was vóór 1 januari
1987, datum waarop de milieuheffing
van kracht werd.

De door Stallaert ingebrachte schrif-
telijke bewijzen werden onderzocht
en aanvaard, niet enkel door de dien-
sten van OVAM, maar ook door de
geschillenadviescommissie, onder
voorzitterschap van het hoofd van de
juridische dienst van de Vlaamse Ge-
meenschap.

Ik meen dat ik daarmee kant en klaar
geantwoord heb op iets wat men een
enorme omvang denkt te moeten ge-
ven, maar wat een eenvoudige juridi-
sche interpretatie is van wat het af-
valstoffendecreet zelf aan bepalingen
inhoudt.

De Voorzitter : De heer Geysels
heeft het woord.

De heer J. Geysels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, ik heb de
Minister niet gevraagd nogmaals te
herhalen wat hij aan de krant De
Morgen heeft gezegd. Ik vroeg hem
een aantal vragen te beantwoorden
en hij herhaalde hier zijn onvoldoen-
de antwoord dat hij aan De Morgen
gaf.

Moet ik hier misschien ten overvloe-
de zeggen dat wij een schriftelijke
vraag gesteld hebben naar vrijstellin-
gen van bedrijven ? Wij vroegen niet
naar onwettelijke vrijstellingen. De
Minister antwoordt nu gewoon dat er
geen vrijstellingen zijn gegeven. Er
zijn echter wel vrijstellingen gegeven.
Over het feit of zij al dan niet con-
form de wet waren zal ik straks nog
iets zeggen en doet niets ter zake.

Vrijstelling milieuheffingen

Mijnheer de Minister, wanneer een
parlementslid een schriftelijke vraag
stelt, moet u daarop antwoorden. Als
uw diensten u geen informatie geven,
dan moet u daaruit conclusies trek-
ken over de efficiënte werking van
uw diensten. U bent echter politiek
verantwoordelijk, zeker voor wat be-
treft OVAM, die een parastatale A
is. Ik neem uw antwoord niet !

Ik ken het afvalstoffendecreet van
1981, de wijziging van 22 oktober
1986 en de programmawet van 20 de-
cember 1989 ; wat dat betreft moet
ik dus van u geen wetgevende lessen
krijgen.

U geeft nu toe dat er door uw dien-
sten, of door uw voorganger, in strijd
met artikel 47 van het afvalstoffende-
creet van 1981, een afwijking is gege-
ven op de milieuheffing.

Waarom heeft u dat niet gesteld in
uw antwoord op mijn schriftelijke
vraag ?

Waarom hebt u een boete van 4,5
miljoen frank kwijtgescholden met
als argumentatie dat het bedrijf de
jongste jaren blijkbaar in orde was ?
Ik zou deze vraag graag aan meerde-
re bedrijven stellen.

Mijnheer de Minister, wat de wet zelf
betreft, bent u toch op de hoogte van
de twee arresten van het Europees
Hof van Justitie te Luxemburg ? In
de arresten van 28 maart 1990 wordt
duidelijk het volgende gestipuleerd :
Het Hof beslist dat de nationale
reglementering die een definitie zou
hanteren van het begrip afvalstoffen,
waarbij de stoffen of voorwerpen vat-
baar voor economisch hergebruik,
recyclage . . . - een reden voor uit-
zondering in het decreet van 22 okto-
ber 1986 - . . . uitgesloten worden,
strijdig is met de richtlijnen van 15
juli 1975 en 20 maart 1978. Dit is
natuurlijk een politiek aspect van het
dossier ; daarover moeten we ook
discussiëren.

Mijnheer de Voorzitter, ik herhaal
wat ik zojuist heb gezegd. Wij nemen
het niet dat de Minister niet heeft
geantwoord op een schriftelijke
vraag.

Mijnheer de Minister, uw argumenta-
tie is niet ter zake ; zij is hoogstens
een beetje interessant.
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Geysels

U geeft toe dat er in tenminste één
geval een afwijking is geweest van de
milieuheffing.

Mijnheer de Voorzitter, de Vlaamse
Raad is door Minister Kelchtermans
voor schut gezet. Ik heb intussen nog
steeds geen antwoord gekregen op
mijn formele vraag van maart 1990.

. Mijnheer de Minister, ik vroeg of er
al dan niet vrijstellingen werden ge-
geven. Ik heb van u nog geen offi-
cieel antwoord gekregen. Dank u,
mijnheer de Minister ! (Applaus bij
AGALEV)

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de Voorzitter, ik blijf bij mijn ant-
woord. Ik citeer het artikel waarop
de vrijstelling van het betrokken be-
drijf is gebaseerd, met name het arti-
kel 47quater van het decreet inzake
heffingen, dit niettegenstaande het
feit dat de heer Geysels beweert het
afvalstoffendecreet van buiten te
kennen, wat blijkbaar toch niet het
geval is. De tekst luidt als volgt :
Moeilijkheden inzake de heffing die
door het inleiden van een rechtsge-
ding ontstaan, worden opgelost door
het lid van de Vlaamse Executieve
daartoe aangeduid door de Vlaamse
Executieve of zijn gemachtigde. Hij
beslist over de verzoeken om kwijt-
schelding of vermindering van de ad-
ministratieve geldboete en treft met
de heffingsplichtige dadingen voor
zover deze niet leiden tot vrijstellin-
gen of vermindering van de heffing.

De Voorzitter : De heer Hancké
heeft het woord.

De heer L. Hancké : Mijnheer de
Voorzitter, mijnheer de Minister,
collega’s, ik meen dat er geen aanlei-
ding bestaat om het antwoord van de
Minister in twijfel te trekken maar er
is ook geen aanleiding om de ernst
van de interpellatie in twijfel te trek-
ken.

Mijnheer de Minister, los van dit con-
crete geval, meen ik dat hier ten aan-
zien van de Vlaamse Raad het pro-
bleem van de parlementaire controle
en van wat ik noem de politieke zin-
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delijkheid speelt. Ik bedoel daarmee
dat ik voor alle leden van deze Raad
wens te beklemtonen dat alleszins
mijn fractie erop staat dat op parle-
mentaire vragen een volledig ant-
woord wordt verstrekt en een correc-
te informatie wordt verschaft opdat
naderhand dit soort betwistingen niet
zou kunnen ontstaan.

Ik voeg eraan toe dat, naar mijn ge-
voel, een correcte informatie ook in-
houdt dat afwijkingen, zelfs in toe-
passing van de wet, en wanneer erom
wordt gevraagd, ook worden toege-
licht.

Ik maak geen intentieproces ten aan-
zien van niemand, maar ik wens dit
toch in dit debat even te beklemto-
nen. (Applaus)
De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de Voorzitter, de wens van de fractie-
leider is zonder voorwerp aangezien
dat uitdrukkelijk mijn opdracht is,
waar ik mij trouwens steeds naar
richt en mij aan houd.

Schriftelijke parlementaire vragen,
gesteld door om het even welk lid
van deze Raad, zullen altijd het ant-
woord krijgen dat op de vraag ant-
woordt. Het spreekt vanzelf dat ik
daarvoor op mijn diensten beroep
doe, wat iedereen wel zal aanvaar-
den.
Dat de antwoorden, die ik aan colle-
ga Geysels heb verstrekt, aan dit cri-
terium voldoen, meen ik zoëven vol-
doende te hebben aangetoond. Wat
collega Geysels betreft is dit spijkers
zoeken op laag water. Ik heb aange-
toond dat het de juiste interpretatie
is van het afvalstoffendecreet dat de-
ze Raad heeft goedgekeurd. (Ap-
plaus bij de CVP)
De
ten

Voorzitter : Het incident is geslo-

ADVIESCOMITE BRUSSEL
WERKGROEP MIGRANTEN
Samenstelling
De Voorzitter : Dames en heren, bij
Bureaubeslissing van 30 januari 1990

Vrijstelling milieuheffingen
Adviescomité Brussel
Werkgroep Migranten
Organisatie en erkenning lokale radio’s

werden het Adviescomité Brussel en
de Werkgroep Migranten opgericht.

Ter informatie deel ik de namen van
de door de fracties aangewezen vaste
en plaatsvervangende leden van het
Adviescomité Brussel mede.

Vaste leden : F. Bosmans,  A. Bour-
geois, G. Cardoen, P. Dumez, H.
Suykerbuyk, E. Van Rompuy, F.
Dielens,  R. Garcia, L. Peeters, D.
Van der Maelen, W. Cortois, A.-M.
Neyts-Uyttebroeck, F. Vermeiren, J.
Valkeniers, L. Vanhorenbeek.

Plaatsvervangende leden : A. Ley-
sen, T. Merckx-Van Goey, C.
Moors, M. Olivier, J. Van Hecke, G.
Verhaegen, M. Bartholomeeussen,
A. Duroi-Vanhelmont, V. Peuskens,
A. Schellens, J. Bascour, G. Spro-
ckeels, P. Vandermeulen, H. Can-
dries, E. Van Vaerenbergh.

Ter informatie deel ik tevens de na-
men van de door de fracties aangewe-
zen vaste en plaatsvervangende leden
van de Werkgroep Migranten mede.

Vaste leden : A. Deneir, M. Didden,
A. Leysen, T. Merckx-Van Goey, J.
Van Hecke, M. Van Peel, M. De
Meyer, L. Hancké, W. Seeuws, J.
Sleeckx, E. Beysen, J. Devolder, E.
Flamant, H. Lauwers, W. Peeters.

Plaatsvervangers : F. Bosmans,  E.
Desutter, P. Dumez, C. Moors, F.
Sarens, E. Vandebosch, F. Dielens,
A. Duroi-Vanhelmont, R. Garcia, J.
Van der Sande, A. Denys, A.-M.
Neyts-Uyttebroeck, G. Verhofstadt,
V. Anciaux, R. Van Hooland.

VOORSTEL VAN DECREET van
de heer E. Van Rompuy C.S. houden-
de organisatie en erkenning van loka-
le radio’s
- 285 (1989-1990) - Nrs.ltot14

Voorstel tot verdaging

De Voorzitter : Dames en heren, de
heer Denys heeft gisteren voorge-
steld de verdere behandeling van het
voorstel van decreet van de heer Van
Rompuy houdende organisatie en er-
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Voorzitter

kenning
gen.

van lokale radio’s te verda-

Vraagt iemand daaromtrent het
woord ?

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, ik ben te-
vreden dat het verzoek tot opschor-
ting behandeld wordt in een ruimere
aanwezigheid, dan alleen maar de le-
den van de Commissie voor de Me-
dia. Er zijn hier veel eminente juris-
ten aanwezig die bekommerd zijn
over het leveren van goed legistiek
werk.

Want collega’s, waar gaat het over ?
Het voorstel van decreet van de heer
Van Rompuy - die ik op dit ogen-
blik het halfrond zie betreden - be-
vat een artikel 11, dat de verplichting
oplegt de zendvergunning en de er-
kenning gelijktijdig door de Execu-
tieve te laten afleveren. Zonder de
goede bedoelingen van dit artikel in
twijfel te willen trekken staan we hier
voor een zwaar legistiek probleem.
Vandaag kan de Executieve de zend-
vergunning niet afleveren. Het Arbi-
tragehof  heeft dit wel een bevoegd-
heid van de Executieve genoemd,
maar dit zal pas effectief kunnen na
een akkoord met de RTT-nationaal
en een nieuw decreet van de Execu-
tieve zelf. De ervaring met openbaar
ambt leert ons hoe langzaam en hoe
uitzichtloos de onderhandelingen
kunnen zijn met de behoudsgezinde
nationale bestuurders. Met andere
woorden, zelfs indien de Executieve
het vrij vlug eens zou kunnen zijn
over een decreet, dan kan het buiten
de wil om van de Executieve gebeu-
ren dat de effectieve uitvoering van
artikel 11 bijzonder lang kan duren.
Intussen zitten wij in een juridisch va-
cuüm en een politieke impasse. Want
door de verplichting van de gelijktij-
digheid, kan er geen enkele erken-
ning worden afgeleverd. Met andere
woorden, nieuwe en geregulariseerde
aanvragen worden onuitvoerbaar.
Bijgevolg wordt dit decreet onuit-
voerbaar.

Is het nu teveel gevraagd om te zeg-
gen, laten we dit voorstel van decreet
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opschorten tot het probleem van de
zendvergunning geregeld is ? Ik denk
dat we hiermee onze Raad een zeer
grote dienst bewijzen.

Mijnheer de Voorzitter, indien de
Raad de opschorting niet zou aan-
vaarden, blijft er maar één zaak over,
namelijk het bewuste artikel 11 er uit
te laten. De PVV-fractie heeft desbe-
treffend dan ook een amendement in
subsidiaire orde ingediend. Wij zou-
den het ten zeerste op prijs stellen
indien de behandeling zou worden
opgeschort en dat wordt gewacht tot
er uiteindelijk een akkoord zou zijn
tussen RTT-nationaal en tot op het
ogenblik dat de Executieve een
nieuw decreet zal aanvaarden. (Ap-
plaus bij de PVV,)

De Voorzitter : De heer De Beul
heeft het woord.

De hee! A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s,
het voorstel van de heer Denys om
de bespreking en de stemming over
het ontwerp-decreet inzake de vrije
radio’s te verdagen, is niet erg rede-
lijk.

Mijnheer Denys, u stelt de zaken
toch al te arbitrair voor. De tweede
erkenningsronde op grond van het
huidig vigerende decreet voor de
niet-openbare radio’s is pas afgelo-
pen. Driehonderd achtenzeventig
vrije radio’s hebben een culturele er-
kenning verworven en een frequentie
toegewezen en zijn op antenne. Zij
worden door deze tekst niet be-
dreigd. In feite krijgen zij vanaf nu,
dankzij de tekst die wij vragen om
goed te keuren, een levensduur van
negen jaar, wat toch uitzonderlijk
lang is voor dergelijke fenomenen.

Daarenboven beschikken zij over een
overgangsperiode van zes maanden
tijdens dewelke  zij moeten kunnen
aantonen dat zij aan de voorwaarden
van het decreet voldoen. Degenen
die daarin tekort schieten, - dat is
jammer - zijn ten onrechte erkend.

Gedurende die zes maanden kan de
Minister van Cultuur toch een aan-
vullend decreet inzake de zendver-
gunningen hier ter bespreking indie-
nen. De goedkeuring ervan zal met-
een alle problemen oplossen.

Organisatie en erkenning lokale radio’s

Mijnheer Denys, ik heb de indruk dat
u nu met de vraag om verdaging van
de stemming over dit decreet en zelfs
de schrapping van artikel 11 het
creëren van een duidelijke situatie
wil beletten, hetgeen het behoud van
de ketenvorming enkel in de hand
werkt. U begrijpt dat wij uw stand-
punt niet delen. Wij zullen dus tegen
dit voorstel van verdaging stemmen.

De Voorzitter : De heer Van Rom-
puy heeft het woord.

De heer E. Van Rompuy (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, col-
lega’s, ik sluit mij volledig aan bij de
uiteenzetting van de heer De Beul.
Hij heeft bij wijze van amendement
het artikel 11 aan het decreet toege-
voegd. Ik ben van oordeel dat dit
terecht is. Er is immers het arrest van
het Arbitragehof waardoor het toe-
kennen van de technische uitzendver-
gunningen in de toekomst een be-
voegdheid is van de Gemeenschap-
pen.

Daarenboven heeft de Minister van
Cultuur gisteren, naar aanleiding van
de discussie over het ontwerp-de-
creet, zelf verklaard dat hij in de ko-
mende weken bij de Executieve een
ontwerp van decreet zal indienen en
dat wij in de komende maanden zul-
len kunnen behandelen, waardoor
heel deze zaak legistiek wordt gere-
geld.

Het decreet betreft de culturele er-
kenning. Zoals de heer De Beul heeft
vermeld, zullen bepaalde radio’s die
aan de voorwaarden niet voldoen,
die culturele erkenning verliezen.
Aangezien de Raad van State zelf
herhaaldelijk heeft gesteld dat de cul-
turele erkenningen primeren op de
technische uitzendvergunningen, zul-
len zij worden geconfronteerd met
een probleem. Dit decreet gaat juist
in tegen de ketens en belet de keten-
vorming, wat tevoren niet gebeurde,
waardoor de Minister de wet niet toe-
paste.

Het verwondert mij dat u plotseling
een zeer grote legistieke bekommer-
nis hebt terwijl dit niet het geval was
voor de toepassing van het decreet
van 1982. De Minister van Cultuur
volgt u daarin niet. Hij heeft u giste-
ren geen gelijk gegeven. Integendeel,
hij heeft gezegd dat hij in de komen-
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Conform de evenredige verdeling ko-
men aan de verscheidene fracties de 
volgende mandaten toe : 

Van Rompuy niet zo eenvoudig is en dat er vanuit
de nationale Regering bepaalde be-
houdsgezinde reflexen zijn waardoor
het niet zo eenvoudig wordt om via
overleg tot een akkoord te komen.
Het probleem blijft dus bestaan dat
het langer zal duren dan voorzien om
dit decreet in uitvoering te brengen.
Men moet ook niet zeggen dat er
geen probleem is. Collega De Beul
heeft gisteren duidelijk gezegd dat de
radio’s die zich ingevolge dit decreet
willen regulariseren, niet in staat zou-
den zijn om een vergunning te krij-
gen. Het gaat om meer dan tachtig
radio’s. Indien bovendien zou blijken
dat bijvoorbeeld een vergunde radio
om één of andere reden wegvalt -
er is daar immers veel beweging -
dan kan er geen enkele nieuwe radio
in zijn plaats komen.

gestelde kandidaten die door de
Raad aan de Koning ter benoeming
moeten worden voorgedragen, werd
in de zaal rondgedeeld.

de weken een ontwerp van decreet
zou indienen waardoor de technische
zendvergunning aan de Gemeen-
schappen wordt toegewezen en waar-
door het amendement van de heer
De Beul, met name artikel 11, volle-
dig toepasbaar zal zijn.

Ook voor onze fractie is het eigenlijk
een manoeuver  om de stemming te
verdagen. Ik weet dat bij de PVV de
druk zeer groot is om dit decreet te-
gen te houden. Het is ook uw goed
recht, en het siert u, om alle demo-
cratische middelen uit te putten. Hier
hebben wij echter een duidelijke si-
tuatie en ontstaat er geen rechtsonze-
kerheid. Integendeel, dit decreet
wordt over zes maanden van toepas-
sing. Wij zullen dus als wetgever de
tijd hebben om die zaak rustig te be-
spreken en op die manier het pro-
bleem op te lossen. (AppZaus bij de
CVP)

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, als collega Van Rompuy
zegt dat Minister Dewael niet ak-
koord zou gaan met de stelling die
hier wordt verdedigd dan meen ik dat
hij zijn wensen voor werkelijkheid
neemt. Ik heb uit de verklaringen van
Minister Dewael niet begrepen dat
hij ter zake niet dezelfde visie. zou
hebben.

De heer Van Rompuy zegt dat wij
hier een decreet indienen dat alleen
betrekking heeft op de culturele er-
kenning van de vrije radio’s. Ik heb
gezegd dat via artikel 11 de culturele
erkenning aan de aflevering van de
zendvergunning wordt verbonden.
Op inhoudelijk vlak heb ik daarmee
geen enkel probleem. Dit is inder-
daad de interpretatie van het Arbi-
tragehof.

Het is echter niet zo dat, zelfs indien
de Executieve en Minister Dewael
het decreet naar voren wensen te
brengen, het onmiddellijk kan wor-
den uitgevoerd. Dit hangt af van de
besprekingen met de nationale Mi-
nister van PTT, de heer Colla. Wel-
nu, de recente ervaringen met onder
meer het ontwerp van decreet inzake
bestuurlijk beleid tonen aan dat dit

Mijnheer de Voorzitter, ik herhaal
dat dit voor ons geen politiek ma-
noeuver is. Het is onze bedoeling
goed legistiek werk te leveren. Wij
vragen dat men het gezond verstand
zou laten zegevieren en tot opschor-
ting zou overgaan.

De Voorzitter : Wij zullen ons straks
uitspreken over het voorstel tot ver-
daging .

VASTE COMMISSIE VOOR
TAALTOEZICHT
Voordracht van kandidaten voor de
benoeming van vijf vaste en vijf
plaatsvervangende leden van de Vas-
te Commissie voor Taaltoezicht-Ne-
derlandse afdeling
De Voorzitter : Aan de orde is de
voordracht van kandidaten voor de
benoeming van vijf vaste en vijf
plaatsvervangende leden van de Ne-
derlandse afdeling van de Vaste
Commissie voor Taaltoezicht.

CVP : 2 mandaten
SP : 1 mandaat
PVV : 1 mandaat
VU : 1 mandaat

De lijst met de door de fracties voor-

Vraagt iemand daaromtrent het
woord ? (Neen)

Er zijn geen andere voorstellen.

Ik constateer de eenstemmigheid van
de fracties omtrent de verdeling van
de mandaten in de Vaste Commissie
voor Taaltoezicht.

Aangezien het aantal ingediende
kandidaatstellingen overeenstemt
met het aantal door de Raad voor te
dragen kandidaten, verklaar ik ter
benoeming door de Koning voorge-
dragen :

als eerste kandidaten : de heren Mare
Boes, Christiaan Van Eeckaute, Pie-
ter Declerck, Gabriël Croisiau,
Geert Van Haegendoren

als tweede kandidaten : de heren
Eric Dirix, Ivo Van den Bossche,
Louis Van Buyten, Willem Vanden
Broucke, Piet Van Schuylenbergh

als derde kandidaten : mevrouw Hel-
ga De Baets,  de heren Mare Van
Praet, Jan Verlinden, Eric Indeher-
berge, mevrouw Greta Claes

De lijst met deze kandidaten zal aan
de Koning worden overgezonden.

ONTWERP VAN DECREET tot
vaststelling van de regelen inzake de
verdeling van het Vlaams Gemeente-
fonds
- 385 (1989-1990) - Nrs. len 2

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet tot vaststelling van
de regelen inzake de verdeling van
het Vlaams Gemeentefonds.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :
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Voorzitter Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.

110 leden hebben aan de stemming Peeters W.
deelgenomen ; Peuskens V.
92 leden hebben ja geantwoord ; Pillaert J.-P.
18 leden hebben zich onthouden. Pinoie E.
JA hebben gestemd :

Aerts F.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Breyne P.
Candries  H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Coens D.
Cooreman E.
Coveliers H.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.
Gesquiere M.
Hancké L.
Hermans P.
Kelchtermans T.
Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens  J.
Lisabeth C.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
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Sarens F.
Sauwens J.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Valkeniers J.
Van Bree J.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Vanhorenbeek L.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben

Beysen  E.
Cuyvers J.
Daems R.
Denys A.
De Vlieghere W.
Geysels J.
Gryp E.
Janzegers G.
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Van Renterghem W.
Vermeiren F.
Vogels M. (mevr.)
Waltniel L.

ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

Reden voor onthouding ?

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de Voorzitter, met het oog op het tot
stand komen van dit decreet werd
heel wat positief werk verricht, niet
in het minst door de Gemeenschaps-
minister. Onze fractie heeft dit de-
creet goedgekeurd. Ik heb mij echter
onthouden omdat dit decreet, dat ve-
le jaren van toepassing zal zijn, wordt
goedgekeurd op een ogenblik dat de
brede maatschappelijke discussie
over het probleem van de grote ste-
den nauwelijks op gang gekomen is.
Bovendien is ook nog niets gezegd
over het politiek maatschappelijk
probleem van de defusie  in Vlaande-
ren.

VOORSTEL VAN DECREET van
de heer M. Olivier C.S. houdende
vaststelling van het wapen, de vlag,
het volkslied en de feestdag van de
Vlaamse Gemeenschap
- 174 (1988-1989) - Nrs. 1 tot 3

Hoofdelijke stemming
De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van decreet van de heer Olivier
C.S. houdende vaststelling van het
wapen, de vlag, het volkslied en de
feestdag van de Vlaamse Gemeen-
schap.

De heer Geysels heeft het woord.

De heer J. Geysels : Mijnheer de
Voorzitter, onze fractie zal voor het
voorstel van de heer Olivier stem-
men, omdat wij het inderdaad nor-
maal vinden dat een gemeenschap
bepaalde symbolen heeft. Een aantal
leden van onze fractie zullen zich
echter onthouden om hiermee uiting
te geven aan hun gevoel dat nationale
symbolen nog te dikwijls het natio-
naal eigenbelang misbruiken en dit
op een ogenblik dat de in haar be-
staan bedreigde mensheid behoefte
heeft aan een zo groot mogelijke so-
lidariteit in een zo groot mogelijke

Dientengevolge neemt de Raad het democratie.
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De Voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

120 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
116 leden hebben ja geantwoord ;
4 leden hebben zich onthouden.

JA hebben gestemd :

Aerts F.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Beysen  E.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Breyne P.
C andries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Coens D.
Cooreman E.
Cortois W.
Coveliers H.
Cuyvers J.
Daems R.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Denys A.
Deprez P.
De Seranno J.
Desutter M.
Deswaene R.
Devolder J.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.
Garcia R.
Gesquiere M.
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Geysels J.
Hancké L.
Hermans P.
Janzegers G.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.
Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens  J.
Lisabeth C.
Loones J.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Pede J.
Peeters L.
Peeters W.
Peuskens V.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Sauwens J.
Schoeters  M.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Van Aperen A.
Van Bree J.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Vandermeulen P.
Van der Sande J.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Renterghem W.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.

Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Vermeiren F .
Vogels M. (mevr.)
Waltniel L.
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Vlieghere W.
Dierickx L.
Gryp E.
Luyten W.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

Reden voor onthouding ?

De heer W. Luyten : Mijnheer de
Voorzitter, ik heb mij om andere re-
denen dan AGALEV onthouden,
namelijk omdat ik betreur dat de zo-
genaamde plechtige academische zit-
ting van vorige dinsdag niet besloten
werd met het zingen van de Vlaamse
Leeuw, zoals ik gevraagd had. Dat
zou die zitting meer luister hebben

N.a.v. de interpellatie van de heer H.
Van Dienderen (AGA LE V) over het
programma-aanbod van BRT en
VTM dienden fractievoorzitters J.
G e y s e l s  ( A G A L E V )  e n  P .  V a n
Grembergen (VU) een motie van aan-
beveling in die door de Raad met een
ruime meerderheid werd aangenomen
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Luyten

gegeven. Nu is die zitting als een gie-
ter afgegaan.

VOORSTEL VAN DECREET van
de heer E. Van Rompuy C.S. houden-
de organisatie en erkenning van loka-
le radio’s
- 285 (1989-1990) - Nrs.ltotl4

Voorstel tot verdaging

De Voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is thans het voorstel van de-
creet van de heer Van Rompuy C.S.
houdende organisatie en erkenning
van lokale radio’s. De heer Denys
stelt voor de stemming van dit voor-
stel te verdagen.

Wij stemmen bij zitten en opstaan
over dit voorstel tot verdaging.

De leden die het voorstel tot verda-
ging wensen aan te nemen, worden
verzocht op te staan.

De tegenproef.

Het voorstel tot verdaging is niet aan-
genomen. Bijgevolg wordt het voor-
stel van decreet vandaag afgehan-
deld.

Het incident is gesloten.

Aangehouden stemmingen

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over be-
paalde artikelen van het voorstel van
decreet van de heer Van Rompuy C.S.
houdende organisatie en erkenning
van lokale radio’s en de amendemen-
ten hierop.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heren Denys en Van Mechelen op
artikel 2.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)

Begin van de stemming.
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Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

123 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
19 leden hebben ja geantwoord ;
103 leden hebben neen geantwoord ;
1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben gestemd :

Beysen  E.
Capoen M.
Cortois W.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Pede J.
Sprockeels G.
Valkeniers J.
Van Aperen A.
Van Bree J.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Van houtte M.
Van Renterghem W.
Vermeiren F.

NEEN hebben gestemd :

Aerts F.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Breyne P.
Candries  H.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Coens D.
Cooreman E.
Coveliers H.
Cuyvers J.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
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Desutter M.
De Vlieghere W.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens  F.
Dierickx L.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.
Garcia R.
Gesquiere M.
Geysels J.
Gryp E.
Hancké L.
Hermans P.
Janzegers G.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.
Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens  J.
Lisabeth C.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Peeters L.
Peeters W.
Peuskens V.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
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Voorzitter

Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Vogels M. (mevr.)
Willockx F.

Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Cortois W.
Coveliers H.
Cuyvers J.
Daems R.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Denys A.

Zich ONTHOUDEN heeft : Depiez  P.
De Roo J.

Waltniel L.

Het amendement is niet aangeno-
men.

De Seranno J.
Desutter M.
De Vlieghere W.
De Wulf R.

De Voorzitter : Geen opmerkingen
Dhoore L.

meer ? (Neen)
Didden M.
Dielens  F.

Dan is artikel 2 aangenomen. Dierickx L.
Dufaux J.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
Vlaamse Executieve op artikel 3.

Wordt het amendement gesteund ? Garcia R.
CJa) Gesquiere M.

Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Geyiels J.
Gryp E.
Hancké L.
Hermans P.
Janzegers G.

Ziehier het resultaat :
Kelchiermans T.
Kestelijn-Sierens M.

119 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
119 leden hebben ja geantwoord ;

JA hebben gestemd :

Aerts F.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Berben P.
Beysen E.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.

Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens  J.
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van  Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Pede J.
Peeters L.
Peeters W.
Peuskens V.
Pillaert J. -P.
Pinoie E.
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Sarens F.
Schellens A.
Schoeters  M.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Sprockeels G.
Suykerbuyk H.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Van Bree J.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Renterghem W.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Vermeiren F.
Vogels M. (mevr.)
Waltniel L.
Willockx F.

Het amendement is aangenomen.

De Voorzitter : Geen opmerkingen
meer omtrent artikel 3 ? (Neen)

Het aldus geamendeerde artikel 3
wordt eenparig aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het eerste amendement
van de heer Van Dienderen op arti-
kel 5.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)
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Voorzitter

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

123 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
8 leden hebben ja geantwoord ;
115 leden hebben neen geantwoord.

JA hebben gestemd :

Cuyvers J.
De Vlieghere W.
Dierickx L.
Geysels J.
Gryp E.
Janzegers G.
Van Dienderen H.
Vogels A.

Neen hebben gestemd :

Aerts F.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Berben P.
Beysen  E.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Breyne P.
Candries  H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chabert J.
Chevalier P.
Coens D.
Cooreman E.
Cortois W.
Coveliers H.
Daems R.
De Batselier N.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Deswaene R.
Devolder J.

De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens  F.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.
Garcia R.
Gesquiere M.
Hancké L.
Hermans P.
Kestelijn-Sierens M.
Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Pede J.
Peeters L.
Peeters W.
Peuskens V.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Schoeters  M.
Sleeckx J.
Sprockeels G.
Suykerbuyk H.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Van Aperen A.
Van Bree J.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Vandermeulen P.
Van der Sande J.
Vandersmissen E.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.

Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Renterghem W.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Vermeiren F.
Waltniel L.
Willockx F.

Het amendement is niet aangeno-
men.

Dames en heren, we moeten nu
stemmen over het tweede amende-
ment van de heer Van Dienderen op
artikel 5.

Mag de uitslag van de vorige stem-
ming ook voor deze stemming gel-
den ? (Instemming)

Het amendement is dus niet aange-
nomen.

Dames en heren, we moeten nu
stemmen over het derde amende-
ment van de heer Van Dienderen op
artikel 5.

Mag de uitslag van de vorige stem-
ming ook voor deze stemming gel-
den ? (Instemming)

Het amendement
nomen.

is dus niet aange-

De Voorzitter : Geen opmerkingen
meer ? (Neen)

Dan is artikel 5 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Denys houdende weglating van
artikel ll. Aangezien het amende-
ment ertoe strekt artikel 11 weg te
laten, stemmen wij over artikel ll.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :
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Voorzitter

118 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
101 leden hebben ja geantwoord ;
16 leden hebben neen geantwoord.
1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben gestemd :

Aerts F.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Coens D.
Cooreman E.
Coveliers H.
Cuyvers H.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
De Vlieghere W.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.
Garcia R.
Gesquiere M.
Geysels J.
Gryp E.
Hancké L.
Hermans P.
Janzegers G.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.
Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)

Lenssens  J.
Lisabeth C.
Loones J.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Peeters L.
Peeters W.
Peuskens V.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Schoeters  M.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Bree J.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Vogels M. (mevr.)

NEEN hebben gestemd :

Berben P.
Beysen  E.
Cortois W.
Daems R.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Pede J.
Sprockeels G.

Van Aperen A.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Van houtte M.
Van Renterghem W.
Vermeiren F.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Waltniel L.

Geen verdere opmerkingen meer ?

Artikel 11 is aangenomen.

Dames en heren, we moeten nu
stemmen over het amendement van
de heer Van Dienderen houdende in-
voeging van een nieuw artikel 1 Ibis.

Mag de uitslag van de stemming over
de amendementen van de heer Van
Dienderen op artikel 5 ook voor deze
stemming gelden ? (Instemming)

Het amendement is dus niet
nomen.

aange-

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van decreet van de heer Van
Rompuy C.S. houdende organisatie
en erkenning van lokale radio’s.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, collega’s, de PVV is van oordeel
dat de Vlaamse Raad bij dit tweede
grote debat over de vrije radio’s de
kans heeft gemist om de toekomst
van deze radio’s grotere kansen te
geven op basis van vrij en privé-ini-
tiatief. De PW is aan het debat be-
gonnen vanuit de overtuiging dat de
vrije radio’s slechts echt kunnen
overleven als ze de ruimte krijgen om
betere kwaliteit te leveren. Dit kost
geld en dit geld kan niet worden bij-
eengebracht door een pannekoeken-
slag, een wafelenbak of taartenver-
koop. Betere kwaliteit vraagt een
grote financiële ruimte. Twee om-
standigheden remmen nu een betere
kwaliteit van de vrije radio’s af.

Ten eerste, worden de vrije radio’s
in een bureaucratisch keurslijf en een
corset  van uitzendbereik geduwd.
Ten tweede, wordt aan één grote lan-
delijke zender een monopolie gege-
ven dat alle vrije zenders onmogelijk
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Denys

maakt. Daarom pleit de PW ervoor
naast echt kleine zenders met een
zendbereik van 8 kilometer, die wij
alle mogelijkheden willen garande-
ren, ook grotere zenders toe te laten.
Binnen de technische mogelijkheden
inzake frequentie moet de vrije con-
currentie maximaal kunnen spelen.

Het voorstel van collega Van Rom-
puy vertrekt van een verkeerd uit-
gangspunt. Het is namelijk gebaseerd
op twee tegenstrijdigheden die in de
praktijk niet bestaan, namelijk het
feit dat kleine en grote vrije radio’s
niet naast elkaar zouden kunnen le-
ven en het feit dat hun financiering
door middel van handelspubliciteit
zou leiden tot kwaliteitsvermindering
en ethervervuiling. Het is natuurlijk
uitermate paradoxaal dit laatste te
vernemen uit de mond van iemand
die er de motor van is geweest om
handelspubliciteit op de BRT in te
voeren. Om zijn vermeende spoken
te lijf te kunnen gaan, doet collega
Van Rompuy daarenboven een be-
roep op een bureaucratie, regulering
en betutteling die wij in deze tijd niet
meer voor mogelijk hielden. De CVP
blijft dus wantrouwig tegenover een
privé-initiatief als de vrije radio’s. De
PVV is dit niet. Wij stellen altijd en
overal meer vertrouwen in privé-ini-
tiatief dan in de betuttelende over-
heid. Daarom ook zijn wij het funda-
menteel oneens met dit voorstel van
decreet. (Applaus bij de PW)

De Voorzitter : De heer Van Dien-
deren heeft het woord.

De heer H. Van Dienderen (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
heren Ministers, collega’s, de Groe-
nen zullen dit voorstel van decreet
evenmin goedkeuren, maar u be-
grijpt dat onze redenen daarvoor dia-
metraal tegengesteld zijn aan de re-
denen die collega Denys naar voren
heeft gebracht.

Het decreet wil de ketenvorming van
de lokale radio’s tegengaan en met
dat principe is AGALEV het volko-
men eens. Lokale radio’s verrijken
het medialandschap immers alleen
als ze de communicatie in een dorp,
gemeente of stad bevorderen. Maar
ook het vorige decreet, dat van 1982,
verbiedt ketenvorming. De CVP-
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PVV-Executieve heeft altijd laten be-
tijen. De Groenen klagen aan dat de
nieuwe meerderheid van CVP, SP en
Volksunie die lakse houding heeft
overgenomen. Sinds meer dan een
half jaar heeft de Vlaamse Executie-
ve een rapport van haar eigen admi-
nistratie waar zwart op wit in gesteld
wordt dat ruim 80 radio’s geketend
zijn en daarom het decreet overtre-
den. Door het voorstel Van Rompuy
krijgen ze nu nog eens zes maanden
om ontwijkingsmogelijkheden te be-
denken. Als men ketenvorming wil
tegengaan kan dit niet met het de-
creet Van Rompuy. Het voorstel van
decreet is dus in feite overbodig.

Bovendien - en dat is onze tweede
reden om tegen te stemmen - gaat
in dit voorstel de handelspubliciteit
dienen als bron van inkomsten voor
de vrije radio. Handelspubliciteit wil
doen consumeren en is daarom sym-
boliek bij uitstek van de consumptie-
maatschappij die meestal oude pro-
dukten in reeds nieuwe wegwerpvor-
men aanprijst.

Om die twee redenen stemmen de
Groenen tegen het voorstel Van
Rompuy. (Applaus bij AGALEV)

De Voorzitter : De heer Bartholo-
meeussen heeft het woord.

De heer M. Bartholomeeussen (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
door de essentiële veranderingen die
het voorstel aanbrengt aan het de-
creet van 1982, sluit het voorstel ge-
heel aan bij de filosofie die mijn frac-
tie steeds heeft verdedigd in deze ma-
terie. Met essentiële veranderingen
denk ik aan : de invoering van nor-
men die de ketenvorming moeten uit-
sluiten, het hanteren van het begrip
lokale radio in plaats van niet-open-
bare  radio, de wijzigingen in verband
met de samenstelling van de Raad
van Lokale Radio’s, de waarborgen
om de berichtgeving ook bij de klein-
schalige lokale radio’s te laten gebeu-
ren volgens de journalistieke deonto-
logie, de verkorting van de erken-
ningsprocedure, de machtiging tot
het uitzenden van handelspubliciteit
in bepaalde voorwaarden.

Wij zijn tevreden over het feit dat er
overgangsbepalingen in het voorstel
werden ingebouwd. Mijn fractie zal
dit voorstel dan ook goedkeuren om-
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dat wij menen dat het een positieve
bijdrage is in het medialandschap in
Vlaanderen. (Applaus bij de SP)

De Voorzitter : De heer Van Rom-
puy heeft het woord.

De heer E. Van Rompuy (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, als
indiener van dit decreet wil ik de le-
den van de Commissie, en meer in
het bijzonder de fracties van de meer-
derheid, danken voor hun inbreng bij
het uitwerken van dit decreet dat op
talrijke punten is geamendeerd om
onze oogmerken beter te bereiken.

Dit decreet heeft tot doel aan de
hand van ditmaal duidelijk afdwing-
bare  criteria de kleinschaligheid en
de socio-culturele functie van de niet-
openbare radio te benadrukken.

De ketenvorming doodt het lokale
karakter en leidt tot gecommerciali-
seerde netwerken waar geen plaats
meer is voor de socio-culturele func-
tie.

Dit decreet zou inderdaad overbodig
zijn geweest indien de Minister van
Cultuur de wet van 1982 had toege-
past. Omdat wij nu heel duidelijke
criteria inbouwen, worden misbrui-
ken onmogelijk.

Ons decreet krijgt de steun van de
overgrote meerderheid van de lokale
radio’s die zich hebben gegroepeerd
in een federatie van lokale radio’s,
waar meer dan 200 radio’s bij aange-
sloten zijn, en die weigeren zich aan
te sluiten bij de netwerken. Wat ons
onderscheidt van de PW, collega
Denys, is dat voor ons de media niet
louter een commerciële functie maar
-wel een maatschappelijke taak heb-
ben. (Applaus bij CVP en VU)

Minister Dewael geeft de BRT geen
eigen statuut en de regionale televisie
kan niet starten in normale omstan-
digheden. Ook van de lokale radio’s
hebt u een mediachaos gemaakt. De
CVP is van oordeel dat de media een
maatschappelijke functie hebben. Dit
decreet is een eerste stap voor de ge-
meenschap om in de toekomst een
echt pluralisme en een sociale taak
uit te bouwen, waarover de Minister
van Cultuur dient te waken. Wij had-
den dit decreet niet moeten stemmen
als de Minister van Cultuur de wet
had toegepast. (Applaus bij de CVP)
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De Voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

125 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
98 leden hebben ja geantwoord ;
27 leden hebben neen geantwoord ;

JA hebben gestemd :

Aerts F.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Coens D.
Cooreman E.
Coveliers H.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.
Garcia R.
Gesquiere M.
Hancké L.
Hermans P.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.
Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens  J.
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Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Peeters L.
Peeters W.
Peuskens V.
Pillaert J. -P.
Pinoie E.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Van Bree J.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Willockx F.

NEEN hebben gestemd :

Berben P.
Beysen  E.
Cortois W.
Cuyvers J.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
Denys A.
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Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J .
Dierickx L.
Geysels J.
Gryp E.
Janzegers G.
Pede J.
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van houtte M.
Van Renterghem W.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vogels M. (mevr.)
Waltniel L.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer W. De Vlieghere C.S. tot be-
sluit van de op 9 juli 1990 door de
heren F. Vermeiren, W. Cortois en
L. Peeters gehouden interpellaties
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over de vestiging van een huisvuilver-
brandingsoven te Grimbergen
- 376 (1989-1990) - Nr.1

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer De
Vlieghere C.S. tot besluit van de op 9
juli 1990 door de heren Vermeiren,
Cortois en Leo Peeters gehouden in-
terpellaties tot de heer Theo Kelch-
termans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting, over de vestiging van een
huisvuilverbrandingsoven te Grim-
bergen.

De heer Capoen heeft het woord
voor een stemverklaring.

De heer M. Capoen (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de inhoud
van de motie van aanbeveling van
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Capoen

AGALEV op zichzelf kunnen wij on-
derschrijven. Vuilverbranding mag
immers geen hypotheek betekenen
voor recuperatie, recyclage, compos-
tering en dergelijke. Wij menen ech-
ter dat die verschillende vormen van
afvalverwerking niet tegengesteld
zijn aan elkaar. Het is ook de politiek
van de Executieve om maximaal te
recycleren, te recupereren, te com-
posteren en ook om afval te voorko-
men. Hoeveel men ook composteert,
recycleert en voorkomt, men zal
steeds blijven zitten met afval die of-
wel moet worden gestort ofwel ver-
brand. Voor dat aandeel vragen wij
een rationele oplossing.

Iedereen weet dat een grote verbran-
dingsoven meer mogelijkheden biedt
om te ontstoffen, te ontgassen en
energie te recupereren. Daarom zul-
len wij deze motie van aanbeveling
niet goedkeuren maar wel onze steun
toezeggen aan de politiek van de
Vlaamse Regering en vooral aan de
Minister van Leefmilieu omdat in zijn
MINA-plan een stap wordt gezet
naar een goede oplossing voor deze
problematiek van de afvalstoffen.

De Voorzitter : De heer Cortois
heeft het woord voor een stemverkla-
ring.

De heer W. Cortois (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, de motie van
aanbeveling van de heer De Vlieghe-
re overstijgt het debat dat wij op 9
juli in de Vlaamse Raad hebben ge-
voerd. Dat ging in hoofdzaak over
het al dan niet inplanten van een ver-
brandingsoven te Grimbergen.

Wij zullen ons onthouden bij de stem-
ming over deze motie. Wij zijn de
mening toegedaan dat in de huidige
stand van zaken het proces van ver-
branding waarschijnlijk het enig haal-
bare is, hoewel wij uiteraard de me-
ning zijn toegedaan dat in het beleid
van de Minister veel te veel aandacht
wordt geschonken aan de bedrijfse-
conomische rentabiliteit van de in-
stallatie zelf. Dat leidt tot vestiging
van veel te grote verbrandingsovens.
Uit de studies blijkt dat hierbij veel
te weinig aandacht werd geschonken
aan de milieu-aspecten en de ver-
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keerstechnische aspecten, die uitein-
delijk de mensen en het milieu aan-
belangen. Hiervoor moeten bijzon-
dere investeringen worden gedaan.
In dit verband verwijs ik naar een
antwoord dat Minister Sauwens mij
in verband met de verbrandingsoven
van Grimbergen heeft gegeven.
Daarin stelde hij dat alleen om een
stuk weg van een paar honderd meter
te verbreden om de toegang tot de
verbrandingsoven mogelijk te maken
de gemeenschap minimum 15 à 20
miljoen frank zal moeten investeren,
zonder dan nog te spreken van de
versterking van de oeverdijken.

Volgens ons werd deze zaak te zeer
bedrijfstechnisch benaderd en onvol-
doende in maatschappelijk verband
gesteld.

Vervolgens wens ik te onderstrepen
dat, wanneer men spreekt over sa-
menwerkingsgebieden, men niet
noodzakelijk de provinciegrenzen in
aanmerking moet nemen want die
bestaan sinds het begin van België.
Inderdaad, samenwerkingsgebieden
waarin verbrandingsovens operatio-
neel moeten worden kunnen anders
worden bepaald dan door provincie-
grenzen.

Wat onze onthouding bovendien ook
verklaart is het feit dat wij van me-
ning zijn dat u in uw beleid onvol-
doende rekening houdt met de finan-
ciële consequenties en met de uitein-
delijke betaler van de drie diverse cy-
cli in het hele proces, namelijk de
ophaling, de verbranding en het stor-
ten. Het gaat niet op dat al de winst
bijvoorbeeld zou toekomen aan de
verbrandingsovenexploitant terwijl
de gemeenschap, uiteraard de bevol-
king, zowel in het begin als op het
einde van de fase, voor alle kosten
zou moeten instaan. (Applaus bij
AGALEV) Op dat vlak wordt geen
duidelijk beleid gevoerd.

Ik kom nu tot het onderwerp dat ons
bezig hield op 9 juli 1990, met name
de al of niet inplanting van een ver-
brandingsoven te Grimbergen. In dat
verband las ik met veel aandacht de
interviews die u weggaf aan meerdere
journalisten. Ik heb zelfs een kran-
teknipsel uit een strikt regionale
krant waarin u tot besluit van uw in-
terview zegt : Je moet je bretellen
niet lossen als je je broek niet vast
hebt.

Huisvuilverbrandingsoven Grimbergen

Mijnheer de Minister, ik twijfel er
niet aan dat u uw broek vast hebt
maar ik meen dat u de broek die u
bedoelt zelfs niet meer aan hebt. In
datzelfde artikel geeft u immers toe
dat uw voorgenomen onomkeerbaar
besluit - zo zei u in deze Raad op
9 juli 1990 -, namelijk dat de ver-
brandingsoven in Grimbergen moest
komen vermits er geen andere oplos-
sing was en die ook het beste was, in
feite niet zo onomkeerbaar is. In dat-
zelfde interview zegt u dat u manifest
werd misleid door de diensten van
OVAM en door uw kabinetsmede-
werkers. Ik vind dat een eerlijke ver-
klaring van u. (Protest van de Minis-
ter)

Ik zal de tekst voorlezen : Via de pers
vernam ik de vergiftigde ondergrond
van het gekozen terrein. Ik geef toe
dat ik verschoot - wij ook mijnheer
de Minister - en mij direct vragen
stelde over de goede werking van de
diensten. Daarover heb ik trouwens
intern het nodige gezegd zowel aan
OVAM als aan mijn kabinetsmede-
werker die van het black point - het
geval Tessenderlo-Chemie - op de
hoogte moest zijn. Mijnheer de Mi-
nister, u hebt gezegd wat u moest
zeggen ; ik vraag u of u gedaan hebt
wat u moest doen. Hebt u binnen uw
kabinet maatregelen genomen ? Ik
vraag mij af of die kabinetsmedewer-
ker, die u politiek moet dekken, van-
daag nog op uw kabinet zit. U moet
mij niet op die vraag antwoorden
maar ter zake moet u doen wat u
moet doen.

Mijnheer de Minister, de motie als
dusdanig gaat niet over dit onder-
werp, maar ik zou graag het volgende
zeggen. Wij hebben op 9 juli in de
Vlaamse Raad een debat gehouden
dat vandaag totaal voorbijgestreefd
is, niet zozeer wat de argumenten be-
treft die door de heren Leo Peeters
en Vermeiren en door mijzelf werden
ontwikkeld, want die staan nog altijd
recht. Maar, het standpunt dat u toen
heeft ingenomen, ligt vandaag plat
op de grond. (Applaus bij PVV en
AGALEV)

De Voorzitter : De heer Leo Peeters
heeft het woord.

De heer L. Peeters (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, de
voorliggende motie van aanbeveling
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L. Peeters
dateert nog van vóór het reces. Zij is
inderdaad niet in overeenstemming
met de teneur van mijn interpellatie
en beoogt het vastleggen door de
Vlaamse Raad van de totaliteit van
het afvalstoffenbeleid. Ik meen dat
het ogenblik daarvoor zeer ongeluk-

- kig is, omdat het afvalstoffenplan
1991-1995 momenteel voor openbaar
onderzoek wordt voorgelegd aan de
gemeentebesturen en omdat alle bur-
gers nog de mogelijkheid hebben om
gebruik te maken van hun inspraak-
recht. Daarna zal het probleem geë-
valueerd moeten worden en kan ook
bijsturing worden overwogen.

Di werkelijke teneur van mijn inter-
pellatie was, zoals de heer Cortois
heeft uiteengezet, specifiek gericht
op Vlaams-Brabant en had de bedoe-
ling om een aantal onjuiste beslissin-
gen aan de kaak te stellen en een
zekere onrust, die daarvan het gevolg
was, te formuleren.

Wij hebben altijd gezegd dat het stu-
diesyndicaat in werkelijkheid niet
meer was dan een dekmantel om de
verbrandingslobby maximale kansen
te geven en dat het een zuiver econo-
mische benadering voorstond, zon-
der ook maar met enig ecologisch
element rekening te houden.

Mijnheer de Minister, wij hebben
moeten vaststellen dat u na de inter-
pellatie in Vlaams-Brabant een con-
ferentie van burgemeesters heeft
georganiseerd en dat u daar het enga-
gement heeft aangegaan een milieu-
effectrapportering te laten uitwerken
in verband met de diverse inplan-
tingsplaatsen. Een aantal dagen later
lezen wij evenwel dat u de OVAM
toch de opdracht tot onteigening van
het verontreinigd terrein gelegen in
Grimbergen heeft gegeven.

Het ergste in deze zaak is evenwel
dat bedoeld terrein plots wordt ont-
dekt als zijnde één van de black
points van de OVAM. Inderdaad,
men verplichtte daar de intercommu-
nales  Haviland en Interleuven een
protocol af te sluiten om deze zeer
zwaar verontreinigde site aan te ko-
pen met gemeenschapsgeld en op die
manier een extra miljardencadeau te
doen aan Tessenderlo-Chemie, trou-
wens geen onbekende voor sommi-

gen in dit halfrond die zelfs goed ver-
trouwd zijn met de werking van de
Raad van Bestuur ervan. (Applaus
bij AGALEV) Dit was inderdaad de
werkelijke teneur van onze interpel-
latie.

Mijnheer de Minister, er kwam dan
gelukkig een vakantieperiode, die
blijkbaar haar nut heeft gehad, ook
voor u. Inderdaad, het reces gaf u
wat tijd. U bent dan - wat wij reeds
lang hadden gevraagd - ter plaatse
geweest om een kijkje te nemen. Dit
bezoek heeft u tot de conclusie ge-
bracht dat de door u voorgenomen
inplantingsplaats niet de goede plaats
is. U hebt trouwens gisteren in een
kranteninterview toegegeven dat u
verkeerd was voorgelicht, zowel door
uw kabinetsmedewerkers als door
OVAM.

Mijnheer de Minister, dit bewijst dat
wij het gelijk aan onze kant hebben
gekregen met betrekking tot datgene
wat wij hier maanden geleden reeds
hebben gezegd ; dit bewijst eveneens
- en terecht - dat de bevolking
toch nog wel tot iets in staat is indien
zij het bij het rechte eind heeft en
dus een rechtvaardige strijd voert.

Daarom blijft de SP absolute priori-
teit geven aan een globaal beleid, aan
een beleid van voorkoming en recy-
clage. Wij kijken dan ook met ver-
trouwen uit naar de inspraakronde
die momenteel voor de bevolking
wordt georganiseerd. Deze motie op
dit ogenblik goedkeuren, is evenwel
niet aangewezen. De SP zal dan ook
neen stemmen, maar twee leden van
de fractie, collega Dielens  en ikzelf,
zullen zich onthouden, omdat inzake
dit dossier volledige waakzaamheid
geboden blijft. (Applaus bij de SP)

De Voorzitter : De heer Vermeiren
heeft het woord.

De heer F. Vermeiren : Mijnheer de
Voorzitter, in de tussenkomst van de
heer Peeters heb ik een passage ge-
hoord ,,Tessenderlo-Chemie, wel ge-
kend door sommige liberalen”. Ik
kan alleen maar zeggen : maar goed
ook, dat wij het probleem kennen.
Het heeft ons toegelaten de onaan-
vaardbare toestand aan te klagen.

De Voorzitter :De heer De Vlieghere
heeft het woord.

De heer W. De Vlieghere (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, collega’s, het doet
mij werkelijk deugd te horen hoeveel
instemming er is omtrent de motie
die ik heb ingediend. Het is alleen
maar jammer dat dit zich niet zal ui-
ten in het stemgedrag.

Blijkbaar gaat iedereen akkoord om
te zeggen dat er ter zake ernstige pro-
blemen zijn, omdat de Vlaamse Re-
gering het fout aanpakt. Ik stel overal
instemming vast over het feit dat een
afvalstoffenbeleid moet worden ge-
voerd dat de zaken grondig aanpakt,
dat de mooie woorden, vervat in het
voorliggend afvalstoffenplan, werke-
lijkheid moeten worden en dat de af-
valverbrandingsoven in Grimbergen
duidelijk op heel wat punten niet aan
de vraag beantwoordt. Ik heb zelfs
het gevoelen dat een meerderheid in
deze vergadering de verbrandings-
strategie van Minister Kelchtermans
niet steunt, dat hij bijgevolg een klei-
ne minderheid achter zich heeft en
dat het afvalstoffenbeleid, het ver-
brandingsbeleid, helemaal niet is wat
wordt verwacht.

Het verwondert mij enigszins dat ik
zo weinig steun krijg voor een motie
die blijkbaar toch in grote mate de
instemming draagt van de meerder-
heid van de Vlaamse Raad. De Mi-
nister zoekt blijkbaar nog steeds naar
andere plaatsen om zijn afvalstoffen-
oven te installeren. In Grimbergen,
aan de Verbrande Brug, zal men heel
blij zijn dat de oven er niet komt. Dit
zal niet alleen het geval zijn in Grim-
bergen, want de gevolgen van een
dergelijk onding reiken meestal ver ;
de dorpskern van Zemst is bijvoor-
beeld bedreigd door de rook en de
afval afkomstig uit de verbrandingso-
ven.

Er wordt blijkbaar nog steeds ge-
zocht naar een andere plaats om on-
heil te veroorzaken. Er is nu juist in
Vlaams-Brabant de opportuniteit om
met een ander beleid te beginnen.
Men zou van de gelegenheid gebruik
kunnen maken om te investeren in
alle mogelijke alternatieve technie-
ken. Men zou bijvoorbeeld een ge-
scheiden ophaling kunnen organise-
ren, men zou met compostering kun-
nen beginnen, waardoor het volume
met de helft wordt verminderd, er
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De Vlieghere

zou een recyclage- en inzamelingsbe-
leid kunnen worden gevoerd, waar-
door de afval sterk wordt geredu-
ceerd waarvoor dan andere, oplossin-
gen kunnen worden gezocht dan ver-
branding.

Om deze redenen hoop ik dat er mas-
saal zal worden gestemd voor de mo-
tie die ik heb ingediend. Maar blijk-
baar zijn de teerlingen reeds gewor-
pen en zal er eens te meer gestemd
worden tegen het geweten in. (Ap-
plaus bij AGALEV)

De Voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

118 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
8 leden hebben ja geantwoord ;
85 leden hebben neen geantwoord ;
25 leden hebben zich onthouden.

JA hebben gestemd :

Cuyvers J.
De Vlieghere W.
Dierickx L.
Geysels J.
Gryp E.
Janzegers G.
Van Dienderen H.
Vogels M. (mevr.)

NEEN hebben gestemd :

Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries  H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Coveliers H.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
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De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Dhoore L.
Didden M.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.
Gesquiere M.
Hancké L.
Hermans P.
Kestelijn-Sierens M.
Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Peuskens V.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Bree J.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
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Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Berben P.
Coens D.
Cortois W.
Daems R.
De Batselier N.
De Croo H.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
De Wulf R.
Dielens  F.
Kelchtermans T.
Lenssens  J.
Pede J.
Peeters L.
Sauwens J.
Sprockeels G.
Van Aperen A.
Vandermeulen P.
Van houtte M.
Van Renterghem W.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Waltniel L.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heren J. Geysels en P. Van Grem-
bergen tot besluit van de op 9 juli
1990 door de heer H. Van Dienderen
gehouden interpellatie tot de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over het programma-aan-
bod van BRT en VTM
- 377 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heren Gey-
sels en Van Grembergen tot besluit
van de op 9 juli 1990 door de heer
Van Dienderen gehouden interpella-
tie tot de heer Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over het
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Voorzitter

De motie vun uunbeveling die de heer G. Annemans  (VB) tot besluit van de door
zijn partijgenoot F. Dewinter (rechts) gehouden interpellatie over de aanwezigheid
van migrantenkinderen in het onderwijs ter stemming voorlegde, werd door de
Raad verworpen

programma-aanbod van BRT en
VTM.

De heer Van Dienderen heeft het
woord.

De heer H. Van Dienderen : Mijn-
heer de Voorzitter, leden van de
Vlaamse Executieve, collega’s, het
kabeldecreet verplicht VTM een
evenwichtig programma aan te bie-
den van ontspanning, informatie en
vorming.

Een studie van de Leuvense universi-
teit heeft echter aangetoond dat de
commerciële omroep 80 ten honderd
ontspanning, 20 ten honderd infor-
matie en 0 ten honderd vorming
brengt. Dit is dus een flagrante over-
treding van het kabeldecreet, een zo-
veelste overtreding van het decreet,
collega Van Rompuy.

Daarom dringen wij erop aan dat de-
ze motie van aanbeveling door de he-
le Vlaamse Raad zou worden goed-
gekeurd. Er worden twee evidente
dingen gevraagd :

ten eerste, dat VTM het kabelde-
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creet volgt en vormende of educatie-
ve programma’s zou opnemen in haar
zendschema. Voor de commerciële
zender, die heel wat talent in huis
heeft, grotendeels afkomstig van de
BRT overigens, moet het een uitda-
ging zijn om op een boeiende, crea-
tieve en aansprekende manier vor-
ming te brengen voor een zo breed
mogelijk publiek.

De Groenen doen een concrete sug-
gestie : de commerciële omroep zou
als tegengewicht voor de grote dosis-
sen handelspubliciteit die hij brengt
een kritisch consumentenprogramma
kunnen brengen dat objectief infor-
meert over onbespoten groenten,
energiezuinige huishoudapparaten en
milieuvriendelijke wasmiddelen.

De eerste verantwoordelijke voor de
nul-procent-vorming in de ogen van
de Groenen is echter niet VTM zelf,
maar de Vlaamse Executieve. Im-
mers, zij heeft nog altijd geen uitvoe-
ringsbesluiten opgesteld, waaruit
VTM duidelijk kan afleiden op welke
manier deze zender, ik citeer uit het
decreet : in een evenwichtig zend-

Programma-aanbod BRT en VTM

schema een verscheidenheid van in-
formatie, vorming en ontspanning
moet brengen.

Geachte collega’s, in de tweede
plaats wordt in deze motie gevraagd
dat de Executieve tegen het einde
van het jaar dergelijke uitvoeringsbe-
sluiten zou opstellen. De commer-
ciële omroep moet inderdaad weten
waaraan en waaraf.

Bijgevolg vragen wij aan alle colle-
ga’s deze motie van aanbeveling te
steunen - en in het bijzonder collega
Van Rompuy - want Vlaanderen
heeft niet enkel recht op een vlag,
maar ook, en volgens de Groenen
vooral, op vorming. (Applaus bij
AGALEV)

De Voorzitter : Begin van de stem-
ming .

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

114 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
91 leden hebben ja geantwoord ;
23 leden hebben zich onthouden.

JA hebben gestemd :

Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries  H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Cooreman E.
Coveliers H.
Cuyvers J.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deprez P.
De Roo J.
Desutter M.
De Vlieghere W.
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Voorzitter

Dhoore L.
Didden M.
Dielens  F.
Dierickx L.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.
Garcia R.
Gesquiere M.
Geysels J.
Gryp E.
Hancké L.
Janzegers G.
Kestelijn-Sierens M.
Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Peeters L.
Peuskens V.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Bree J.
Vandebosch E.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
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Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Vogels M. (mevr.)
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Berben P.
Beysen  E.
Coens D.
Cortois W.
De Batselier N.
De Croo H.
De Groot E.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
De Wulf R.
Kelchtermans T.
Lenssens  J.
Pede J.
Sauwens J.
Seeuws W.
Van Aperen A.
Van den Bossche L.
Vandersmissen E.
Van houtte M.
Van Renterghem W.
Vermeiren F.
Verreycken W.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
Executieve worden overgezonden.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer G. Annemans C.S. tot besluit
van de op 10 juli 1990 door de heer
F. Dewinter gehouden actuele inter-
pellatie tot de heer D. Coens, Ge-
meenschapsminister van Onderwijs,
over de aanwezigheid van migranten-
kinderen in het onderwijs
- 378 (1989-1990) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Anne-
mans C.S. tot besluit van de op 10 juli
1990 door de heer Dewinter gehou-
den actuele interpellatie tot de heer
Coens, Gemeenschapsminister van
Onderwijs, over de aanwezigheid van
migrantenkinderen in het onderwijs.

Programma-aanbod BRT en VTM
Aanwezigheid migrantenkinderen in het onderwijs

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

116 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
1 lid heeft ja geantwoord ;
110 leden hebben neen geantwoord ;
5 leden hebben zich onthouden.

JA heeft gestemd :

Verreycken W.

NEEN hebben gestemd :

Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Berben P.
Beysen  E.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Candries  H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Chevalier P.
Coens D.
Cooreman E.
Coveliers H.
Cuyvers J.
De Beul A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens  F.
Dierickx L.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
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Voorzitter
Duroi-Vanhelmont A.
Gabriels J.
Garcia R.
Gesquiere M.
Geysels J.
Gryp E.
Hancké L.
Hermans P.
Janzegers G.
Kestelijn-Sierens M.
Kuijpers W.
Lauwers H.
Lefeber 0. (mevr.)
Lisabeth C.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van  Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Pede J.
Peeters L.
Peuskens V.
Pillaert J.-P.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Tyberghien-Vandenbussche M.

Van Aperen A.
Van Bree J.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Vangansbeke P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Renterghem W.
Van Rompaey H.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Vermeiren F.
Vogels M. (mevr.)
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Batselier N.
De Wulf R.
Kelchtermans T.
Lenssens  J.
Sauwens J.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden.

Ik stel voor het bepalen van datum,
uur en agenda voor de volgende
Openbare Vergadering aan het Bu-
reau en uw Voorzitter over te laten.

Geen bezwaar ? (Instemming)

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
16.45 uur.
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